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Rada Miasta Włocławek 

Protokół nr 49/2022 

XLIX Sesja w dniu 21 czerwca 2022  

Obrady rozpoczęto 21 czerwca 2022 o godz. 09: 00, a zakończono o godz. 17: 38 

tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 22 członków. 

Obecni: 

1. Jacek Buława 

2. Piotr Czarnecki 

3. Janusz Dębczyński 

4. Mariola Gawłowska 

5. Andrzej Gołębieski 

6. Krzysztof Grządziel 

7. Joanna HofmanKupisz 

8. Agnieszka JuraWalczak 

9. Piotr Kowal 

10. Krzysztof Kowalski 

11. Stanisław Krzemieniewski 

12. Zbigniew Lewandowski 

13. Krystian Łuczak 

14. Józef Mazierski nieobecny 

15. Wanda Muszalik 

16. Arkadiusz Piasecki 

17. Elżbieta Rutkowska 

18. Ewa Szczepańska 

19. Małgorzata Szymańska nieobecna 

20. Daniel Tobjasz 

21. Stanisław Wawrzonkoski 

22. Katarzyna Zarębska nieobecna 

23. Czesław Zarzeczny 

24. Janusz Ziółkowski 

25. Piotr Zwoliński 

Ad. 1 

Sprawy organizacyjne. 
 

Przewodniczący Rady Miasta radny Piotr Kowal otwierając obrady XLIX sesji Rady 

Miasta powitał obecnego na obradach Prezydenta Miasta dr Marka Wojtkowskiego, 

Zastępców Prezydenta Miasta Pana Krzysztofa Kukuckiego, Panią Domicelę 
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Kopaczewską, Panią Monikę Jabłońską oraz Panią Annę Jackowską Dyrektora 

Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku, a także zebranych na sali dyrektorów 

Wydziałów Urzędu Miasta, radnych Rady Miasta VIII kadencji oraz pozostałe osoby 

uczestniczące w obradach a także wszystkich, którzy za pomocą sieci Internet 

obserwują obrady.  

 

Ponadto Przewodniczący Rady Miasta poinformował, iż sesja transmitowana jest w 

Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta Włocławek.  

 

Po oficjalnym otwarciu posiedzenia, Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że na 

stan 25 radnych - na sali obrad aktualnie zalogowanych do systemu jest 20 radnych, 

a zatem obrady sesyjne w dniu 21 czerwca br. są prawomocne.  

Lista obecności radnych podczas obrad XLIX sesji Rady Miasta stanowi załącznik do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że w Biurze Rady Miasta oraz w 

Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta udostępniony był do wglądu protokół z 

obrad XLVIII sesji Rady Miasta Włocławek VIII kadencji, która odbyła się w dniu 31 

maja 2022 roku, z którym radni mogli się zapoznać i wnieść ewentualne uwagi. Nie 

zgłoszono uwag, poprawek i uzupełnień. 

Przewodniczący Rady Miasta zakomunikował, iż wraz z zawiadomieniem o obradach 

dzisiejszej sesji przekazany został radnym porządek obrad.  

Radni nie wnieśli zmian do zaproponowanego porządku obrad.  

Niemniej jednak o głos poprosił radny Janusz Dębczyński, który zwrócił się do 

Przewodniczącego Rady o umożliwienie zabrania głosu przez przedstawiciela 

obecnych na sali mieszkańców, którzy chcą poruszyć temat i zaprotestować 

przeciwko budowie wytwórni mas bitumicznych przy ul. Płockiej we Włocławku. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że przychyla się do prośby i 

przedstawiciel mieszkańców będzie mógł zabrać głos w przedmiotowej sprawie 

podczas debaty dotyczącej Raportu o stanie Miasta Włocławek za 2021r. 

Wnioskodawca wyraził zgodę na przedstawioną propozycję. 

Następnie Przewodniczący Rady Miasta uwzględniając wniosek Prezydenta Miasta 

zgłosił: 

• wniosek o rozszerzenie porządku obrad XLIX sesji w punkcie nr 13 o uchwałę 

w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście Włocławek na 

rok szkolny 2022/2023. 
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• wniosek o rozszerzenie porządku obrad XLIX sesji w punkcie nr 19 o uchwałę 

zmieniającą uchwałę w sprawie delegowania radnych do Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach powiatu i 

Powiatu Włocławskiego. 

Wobec braku innych zgłoszeń zmian do porządku obrad, Przewodniczący Rady 

Miasta rozpoczął procedurę głosowania, komunikując ponadto, że przedmiotowe 

projekty uchwał uzyskały opinie komisji stałych, zatem został spełniony wymóg § 55 

Statutu Miasta.  

Głosowano w sprawie: 

wniosku o rozszerzenie porządku obrad XLIX sesji w punkcie nr 13 o uchwałę w 

sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście Włocławek na rok 

szkolny 2022/2023.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jacek Buława, Piotr Czarnecki, Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej 

Gołębieski, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Agnieszka JuraWalczak, 

Piotr Kowal, Krzysztof Kowalski, Stanisław Krzemieniewski, Krystian Łuczak, Wanda 

Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Stanisław 

Wawrzonkoski, Czesław Zarzeczny, Janusz Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

NIEOBECNI (5) 

Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski, Małgorzata Szymańska, Daniel Tobjasz, 

Katarzyna Zarębska 

Głosowano w sprawie: 

wniosku o rozszerzenie porządku obrad XLIX sesji w punkcie nr 19 o uchwałę 

zmieniającą uchwałę w sprawie delegowania radnych do Komisji Bezpieczeństwa i 

Porządku dla Miasta Włocławek na prawach powiatu i Powiatu Włocławskiego..  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 
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ZA (20) 

Jacek Buława, Piotr Czarnecki, Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej 

Gołębieski, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Agnieszka JuraWalczak, 

Piotr Kowal, Krzysztof Kowalski, Stanisław Krzemieniewski, Krystian Łuczak, Wanda 

Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Stanisław 

Wawrzonkoski, Czesław Zarzeczny, Janusz Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

NIEOBECNI (5) 

Zbigniew Lewandowski, Józef Mazierski, Małgorzata Szymańska, Daniel Tobjasz, 

Katarzyna Zarębska 

Ad. 2 

Informacja Prezydenta Miasta z działalności miasta w okresie międzysesyjnym. 

Prezydent Miasta dr Marek Wojtkowski przedstawił Radzie Miasta informację z 

działalności miasta w okresie międzysesyjnym począwszy od dnia 31 maja 2022r., 

czyli od ostatniej sesji Rady Miasta do obrad sesyjnych w dniu dzisiejszym, która 

przedstawia się następująco: 

Prezydent Miasta poinformował, że w miesiącu czerwcu odbył cykl spotkań z 

mieszkańcami poszczególnych osiedli Włocławka. Podziękował przede wszystkim 

mieszkańcom, ale także swoim zastępcom, Państwu radnym za poświęcenie czasu 

na konstruktywne rozmowy o różnych tematach dotyczących miasta. Następnie 

poinformował, że na Multimodalnym Centrum Przesiadkowym trwają prace 

instalacyjne mające na celu rozbudowę systemu bezpieczeństwa i systemu 

dynamicznej informacji pasażerskiej. Powstanie monitoring wjazdu na teren Centrum 

oraz monitoring stanowisk odjazdu. Zostaną zamontowane elektroniczne tablice z 

rozkładem jazdy. Będzie również dostępna aplikacja dla pasażerów. Planowany 

termin zakończenia prac to wrzesień tego roku. 13 czerwca w Biuletynie Informacji 

Publicznej Urzędu Miasta opublikowana została ostateczna lista wnioskodawców 

ubiegających się o najem 278 lokali mieszkalnych w budynkach przy ul. Celulozowej. 

Dnia 7 czerwca zawarto umowę na przebudowę ul. Promiennej, w zakresie 

przebudowy chodnika, na odcinku od skrzyżowania z ul. Radosną do kościoła Św. 

Józefa. Wykonawcą jest firma DAWBUD Adam Iwański, wartość brutto umowy to 317 

tys. złotych, termin realizacji: 70 dni kalendarzowych od dnia zawarcia umowy, tj. do 

16 sierpnia tego roku. Ogłoszony został konkurs ofert na wybór realizatorów 

Programu szczepień ochronnych przeciwko grypie dla osób w wieku 65 lat i więcej, 

zamieszkałych we Włocławku. Ze szczepień będzie mogło skorzystać tysiąc 

ośmiuset seniorów. Ruszyły szczepienia przeciwko pneumokokom dla osób w wieku 

65+. Zaszczepić można się w przychodniach Miejskiego Zespołu Opieki Zdrowotnej 

oraz w przychodni przy ul. Wyszyńskiego. Ogłoszono konkurs na realizatorów 

„Programu zapobiegania upadkom dla seniorów w województwie kujawsko-

pomorskim”. Od września prowadzone będą zajęcia z zakresu aktywności fizycznej 
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dla 65 uczestników. W dniu 10 czerwca zakończono nabór wniosków na wymianę 

źródeł ciepła w budynkach i lokalach mieszkalnych. Łącznie wpłynęło 75 wniosków. 

Dwa wnioski zostały odrzucone z powodu niespełniania warunków regulaminu 

dotacji. Prezydent Miasta przypomniał, że 30 czerwca mija termin złożenia w 

Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków deklaracji dotyczących źródeł ciepła. 

Muszą to uczynić wszyscy właściciele i zarządcy budynków, obowiązek ten wszedł w 

życie 1 lipca ubiegłego roku. Dwa zadania zostały zakwalifikowane do 

dofinansowania z Polskiego Ładu. To: budowa ulicy łączącej ul. Kruszyńską z ul. 

Kaliską - dofinansowanie w kwocie 5 mln zł oraz przebudowa drogi Lipnowskiej - 

dofinansowanie w kwocie 17,1 mln zł. Otrzymano pierwszą transzę dofinansowania z 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na budowę trzech odcinków ulicy Celulozowej. 

Pierwsza transza to milion złotych, łączna kwota dofinansowania wynosi blisko 2,5 

mln zł, przy wartości całkowitej zadania 6,7 miliona zł. W czerwcu obchodzone było 

Święto Województwa, a część koncertowa odbyła się także w naszym mieście. 

Włocławianie bawili się m.in. podczas występu Kasi Kowalskiej. Jednak czerwiec to 

przede wszystkim Dni Włocławka. 14 czerwca, w Dniu Patrona Miasta, którym jest 

błogosławiony Michał Kozal, w bazylice katedralnej była celebrowana msza w intencji 

Włocławka. Główne wydarzenia Dni Włocławka odbędą się 25 i 26 czerwca. 

Serdecznie Państwa zapraszam w sobotę i niedzielę na Jarmark Włocławski na ulicy 

3 Maja, koncerty w parku na Słodowie, a już w piątek rozpocznie się Festiwal food 

trucków na Zielonym Rynku. Atrakcji będzie oczywiście dużo więcej, w tym strefa 

zabaw dla dzieci, Włomagedon, czyli bieg z udziałem osób niepełnosprawnych czy 

artystyczne animacje na skwerze przed Galerią Sztuki Współczesnej. W dniach 13 i 

14 czerwca Włocławek był gospodarzem inauguracyjnego spotkania pod hasłem: 

Sieci Zasoby Miast/Finanse. W EMPIRII Sieci Wymiany Doświadczeń, wraz z innymi 

miastami dzielono się wiedzą, dobrymi praktykami, doświadczeniami i pomysłami jak 

rozwiązywać problemy, które w wielu obszarach są wspólne. Konkretne zagadnienia, 

które będą tematami naszych kolejnych spotkań, będą wynikiem wspólnych ustaleń 

podczas tworzenia planu pracy Sieci. 20 czerwca moja zastępczyni pani Monika 

Jabłońska i dyrektor Wydziału Edukacji pani Agnieszka Białopiotrowicz spotkały się z 

dyrektorami szkół i placówek oświatowych. Spotkanie dotyczyło spraw 

organizacyjnych. W ramach Włocławskiego Budżetu Obywatelskiego na 2023 rok, do 

głosowania zakwalifikowano 28 propozycji mieszkańców w tym 16 projektów w 

kategorii ogólnomiejskiej, 8 w kategorii instytucjonalnej i 4 w kategorii zielonej. Dwa 

projekty zostały połączone w jeden, natomiast dwadzieścia projektów uzyskało 

negatywną ocenę. Obecnie trwa procedura odwoławcza ostateczna lista projektów 

do głosowania przedstawiona będzie do dnia 24 czerwca. Samo głosowanie ruszy 27 

czerwca i potrwa do 11 lipca. Zwycięskie projekty Włocławskiego Budżetu 

Obywatelskiego na 2023 rok poznamy do 10 sierpnia. Podsumowane zostało 

głosowanie w ramach konkursu Markowy Lokal Śródmieścia, w którym wzięło udział 

44 przedsiębiorców z obszaru rewitalizacji. Łącznie oddano 1786 głosów. Ogłoszenie 

wyników i wręczenie nagrody tytułu Markowego Lokalu Śródmieścia 2022 i vouchera 

na usługi promocyjne w mediach o wartości około 5000 zł - odbędzie się w terminie 

nie późniejszym niż 9 lipca. Od 1 czerwca punkty przekazywania darów dla 
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uchodźców z Ukrainy są czynne w godzinach od 8.00 do 15.00. Jest osiem punktów, 

zlokalizowanych na każdym z włocławskich osiedli. Działają one w budynkach szkół. 

W dniach od 10 do 12 czerwca na lotnisku w Kruszynie zostały rozegrane 

Mistrzostwa Polski i Puchar Polski Modeli Lotniczych. Zadanie zostało 

dofinansowane przez Gminę Miasto Włocławek kwotą 10 tys. zł. Dnia 11 czerwca na 

stadionie OSiR odbyła się Olimpiada Hefajstosa organizowana przez Stowarzyszenie 

Eurointegracja. Zadanie to dofinansowaliśmy kwotą w wysokości 25 tys. zł. 

Ogłoszono wyniki konkursu ofert na realizację zadań w ramach planowanego 

WEEKENDU MŁODYCH. Zadanie „Mistrzostwa esportowe Włocławek 2022” 

zrealizuje Stowarzyszenie promujące edukację i rozwój „Perspektywa”. Natomiast w 

związku z niewybraniem oferty do zadania „Mistrzostwa deskorolkowe”, został 

ogłoszony kolejny konkurs. Na każde z powyższych zadań planuje się przeznaczyć 

kwotę ponad 53 tys. zł. WEEKEND MŁODYCH jest organizowany w ramach projektu 

„WŁOCŁAWEK - MIASTO NOWYCH MOŻLIWOŚCI. Tutaj mieszkam, pracuję, 

inwestuję i tu wypoczywam” finansowanego w ramach Programu „Rozwój Lokalny” 

ze środków Mechanizmu Finansowego EOG. Rozpoczęto prace związane z oceną 

stanu realizacji „Programu Ochrony Środowiska na lata 2020 2023 z uwzględnieniem 

perspektywy do 2026 roku dla Miasta Włocławek”, których efektem będzie „Raport z 

realizacji Programu Ochrony Środowiska za lata 2020 2022”. Kończąc swoją 

wypowiedź Prezydent Miasta zakomunikował, że nadszedł czas podsumowania 

dotychczasowego okresu związanego z organizacją pomocy uchodźcom z Ukrainy. 

W ramach tego podsumowania, Prezydent Miasta przedstawił osoby i instytucje, 

które były zaangażowane w różnorodne formy wsparcia (zbiórki darów, zakup 

sprzętu, pomoc w organizacji miejsc zakwaterowania itp.). To wspaniałe 

społeczności szkół, przedsiębiorstwa, organizacje pozarządowe i osoby prywatne.  

 

W dalszej części wystąpienia Prezydent Miasta wręczył listy gratulacyjne składając 

także osobiste podziękowania. 

 

Do gratulacji i podziękowań dołączył się także Przewodniczący Rady Miasta radny 

Piotr Kowal. 

 

Lista osób i instytucji uhonorowanych przez Prezydenta Miasta za zaangażowanie w 

różnorodne formy wsparcia na rzecz pomocy dla uchodźców z Ukrainy stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

O głos poprosił Prezes Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego Pan 

Sławomir Mularski, który złożył podziękowania za działania i wsparcie władz miasta 

na rzecz organizacji oraz wręczył odznaczenia Prezydentowi Miasta dr Markowi 

Wojtkowskiemu oraz Zastępcy Prezydenta Miasta Krzysztofowi Kukuckiemu. 

Następnie Przewodniczący Rady Miasta otworzył dyskusję nad przedstawioną 

informacją.  
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W dyskusji wzięli udział: 

• radny Pan Janusz Dębczyński 

• radny Pan Krzysztof Kowalski 

• radny Pan Piotr Czarnecki 

• radna Pani Mariola Gawłowska 

• radna Pani Joanna Hofman-Kupisz 

• radny Pan Stanisław Wawrzonkoski 

• radny Pan Janusz Dębczyński (Ad Vocem) 

• radny Pan Piotr Czarnecki 

• radny Pan Stanisław Wawrzonkoski (Ad Vocem) 

• Przewodniczący Rady Miasta radny Piotr Kowal 

• Gość sesji Rady Miasta - przedstawiciel mieszkańców przybyłych na obrady, 

którzy chcieli wyrazić swój protest przeciwko budowie wytwórni mas 

bitumicznych przy ul. Płockiej sąsiadującej w bliskiej okolicy domów i przystani 

miejskiej.. 

• Prezydent Miasta Pan dr Marek Wojtkowski 

• Dyrektor Wydziału Urbanistyki i Architektury Pani Jolanta StańczakBromirska 

• Zastępca Prezydenta Miasta Pani Domicela Kopaczewska 

• Zastępca Prezydenta Miasta Pan Krzysztof Kukucki 

• radna Pani Mariola Gawłowska 

• radny Pan Janusz Dębczyński 

• radny Pan Piotr Czarnecki 

• Zastępca Prezydenta Miasta Pan Krzysztof Kukucki 

• Przewodniczący Rady Miasta radny Pan Piotr Kowal 

• radny Pan Krystian Łuczak 

• radny Pan Krzysztof Kowalski 

• Przewodniczący Rady Miasta radny Pan Piotr Kowal (Ad Vocem) 

 

Po wyczerpaniu zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta radny 

Piotr Kowal rozpoczął procedowanie nad kolejnym punktem porządku obrad. 

  

Ad. 3 

Sprawozdanie Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji "Programu 
promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2021 2027", za 
rok 2021. 
 

Obszernego wprowadzenia do procedowanego zagadnienia dokonała Pani Anna 

Jackowska Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku, która przedstawiła 

Sprawozdanie z realizacji "Programu promocji zatrudnienia oraz aktywizacji 

lokalnego rynku pracy ", za rok 2021. 

Następnie przedstawiona została opinia komisji rozpatrującej ww. zagadnienie. 
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Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Sprawozdanie Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji "Programu 

promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2021 2027", za 

rok 2021 rozpatrzyła oraz pozytywnie zaopiniowała Komisja Porządku Prawnego i 

Publicznego. Opinię w tej sprawie przedstawił Przewodniczący komisji radny 

Arkadiusz Piasecki. 

Po przedstawieniu opinii Komisji, Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Zastępca Prezydenta Miasta Pani Domicela Kopaczewska, 

• radny Pan Krystian Łuczak, 

• radna Pani Agnieszka JuraWalczak, 

• radna Pani Joanna HofmanKupisz, 

• radny Pan Janusz Dębczyński, 

• Przewodniczący Rady Miasta radny Pan Piotr Kowal, 

• Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku Pani Anna Jackowska  

  

Wobec wyczerpaniu zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta 

poddał pod głosowanie Sprawozdanie Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z 

realizacji "Programu promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy na 

lata 2021 2027", za rok 2021. 

Głosowano w sprawie: 

Sprawozdania Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji "Programu 

promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2021 2027", za 

rok 2021. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jacek Buława, Piotr Czarnecki, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, Krzysztof 

Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Agnieszka JuraWalczak, Piotr Kowal, Krzysztof 

Kowalski, Stanisław Krzemieniewski, Zbigniew Lewandowski, Krystian Łuczak, 

Wanda Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, 

Stanisław Wawrzonkoski, Czesław Zarzeczny, Janusz Ziółkowski, Piotr Zwoliński 
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BRAK GŁOSU (2) 

Janusz Dębczyński, Daniel Tobjasz 

NIEOBECNI (3) 

Józef Mazierski, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania Rada Miasta przyjęła Sprawozdanie Powiatowego Urzędu Pracy we 

Włocławku z realizacji "Programu promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego 

rynku pracy na lata 2021-2027", za rok 2021. 

 

 

Ad. 4 

Raport o stanie Miasta Włocławek za rok 2021. 
 

Ad. 5 

Uchwała w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Włocławek wotum zaufania. 

 
Wprowadzenia do przedmiotowego zagadnienia dokonał włodarz miasta Prezydent 

Pan dr Marek Wojtkowski, który poinformował, że, jak co roku, zgodnie z artykułem 

28 aa Ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, przedstawia „Raport o 

stanie miasta Włocławek”. To dokument pokazujący, jak Włocławek się rozwija, jakie 

są jego zasoby, to szczególne podsumowanie działalności w roku poprzednim. 

Raport o stanie miasta Włocławek za 2021r. to obszerne kompendium wiedzy w 

różnorodnych aspektach funkcjonowania. Podobnie jak inne dokumenty Raport 

publikowany udostępniany jest do wiadomości wszystkim zainteresowanym,. 

Prezydent Miasta podkreślił przy tej okazji, że mieszkańcy chętnie biorą udział we 

współtworzeniu wizerunku miasta i znakomicie potrafią określić cele, do których 

wspólnie, jako społeczność Włocławka powinniśmy dążyć. Dlatego też inwestycje 

realizowane są nie tylko dla mieszkańców, ale przede wszystkim z ich udziałem. 

Raport o stanie miasta przedstawia m.in. realizację polityk, programów i strategii, 

uchwał rady miasta i budżetu obywatelskiego. Prezentuje wszystko to, co realizujemy 

dla Mieszkańców. Ambicją samorządu Włocławka jest transparentność, a co za tym 

idzie czytelne i rzetelne informowanie społeczności o dokonaniach i planach na 

przyszłość. Polityka informacyjna to również ukłon w stronę włocławian, którzy na 

każdym kroku pokazują, że zależy im na mieście, że mają pomysły na jego rozwój, a 

wspólne działanie może przynieść niezwykłe efekty.  

 

Następnie przedstawione zostały opinie komisji rozpatrujących ww. zagadnienie. 

Opinie Komisji stałych Rady Miasta: 



 

10 

 

Raport o stanie Miasta Włocławek za 2021 rok rozpatrzyły oraz pozytywnie 

zaopiniowały komisje stałe Rady Miasta. 

• W imieniu Komisji Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta pozytywną opinie w 

powyższej sprawie przedstawił radny Pan Krzysztof Grządziel, 

Wiceprzewodniczący Komisji. 

• W imieniu Komisji Edukacji pozytywna opinię przedstawiła radna Pani Wanda 

Muszalik, Przewodnicząca Komisji. 

• W imieniu Komisji Zdrowia, Rodziny i Opieki Społecznej pozytywną opinię 

zaprezentowała Przewodnicząca Komisji radna Pani Ewa Szczepańska. 

• W imieniu Komisji Gospodarki Miejskiej i Ochrony Środowiska pozytywną 

opinię przedstawił Przewodniczący Komisji radny Pan Stanisław 

Wawrzonkoski. 

• W imieniu Komisji Porządku Prawnego i Publicznego pozytywną opinię 

zaprezentował Przewodniczący Komisji radny Pan Arkadiusz Piasecki. 

• W imieniu Komisji Rewitalizacji opinię pozytywną przedstawiła 

Przewodnicząca Komisji radna Pani Agnieszka JuraWalczak 

• Natomiast w imieniu Komisji Kultury i Sportu pozytywną opinię na temat ww. 

zagadnienia przedstawił Wiceprzewodniczący Komisji radny Pan Janusz 

Ziółkowski. 

Po zaprezentowaniu opinii wypracowanych na temat Raportu o stanie Miasto 

Włocławek za rok 2021 przez komisje Rady Miasta, Przewodniczący Rady Miasta 

radny Pan Piotr Kowal przytoczył unormowania prawne, jakie towarzyszą temu 

zagadnieniu. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, iż stosownie do art. 28aa ustawy z 8 

marca 1990 r. ustawy o samorządzie gminnym Rada gminy rozpatruje raport 

podczas sesji, na której podejmowana jest uchwała rady gminy w sprawie udzielenia 

lub nieudzielenia absolutorium wójtowi. Raport rozpatrywany jest w pierwszej 

kolejności. Nad przedstawionym raportem o stanie gminy przeprowadza się debatę. 

W debacie nad raportem o stanie gminy radni zabierają głos bez ograniczeń 

czasowych. W debacie nad raportem o stanie gminy mieszkańcy gminy mogą 

zabierać głos. Mieszkaniec, który chciałby zabrać głos w trybie określonym składa do 

przewodniczącego rady pisemne zgłoszenie, poparte podpisami w gminie powyżej 

20 000 mieszkańców, co najmniej 50 osób. Mieszkańcy są dopuszczani do głosu 

według kolejności otrzymania przez przewodniczącego rady zgłoszenia. Liczba 

mieszkańców mogących zabrać głos w debacie wynosi 15, chyba, że rada postanowi 

o zwiększeniu tej liczby. Po zakończeniu debaty nad raportem o stanie gminy rada 
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gminy przeprowadza głosowanie nad udzieleniem wójtowi wotum zaufania. Uchwałę 

o udzieleniu wójtowi wotum zaufania rada gminy podejmuje bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu rady gminy. Niepodjęcie uchwały o 

udzieleniu wójtowi wotum zaufania jest równoznaczne z podjęciem uchwały o 

nieudzieleniu wójtowi wotum zaufania. W przypadku nieudzielenia wójtowi wotum 

zaufania w dwóch kolejnych latach rada gminy może podjąć uchwałę o 

przeprowadzeniu referendum w sprawie odwołania wójta.  

Na zakończenie wypowiedzi Przewodniczący Rady Miasta zakomunikował, iż otwiera 

debatę na temat Raportu o stanie Miasta Włocławek za rok 2021, w związku z 

powyższym zwrócił się o zgłaszanie się do udziału w debacie. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pan Jakub Lisiecki – przedstawiciel Mieszkańców, 

• radny Pan Stanisław Wawrzonkoski 

• radny Pan Czesław Zarzeczny 

• radna Pani Ewa Szczepańska 

• radna Pani Wanda Muszalik 

• radna Pani Elżbieta Rutkowska 

• radny Pan Daniel Tobjasz 

• Przewodniczący Rady Miasta radny Pan Piotr Kowal 

• radny Pan Janusz Dębczyński 

• radny Pan Krystian Łuczak 

• radny Pan Krzysztof Kowalski 

• radny Pan Krystian Łuczak (Ad Vocem) 

• radny Pan Krzysztof Grządziel (Ad Vocem) 

• radny Pan Zbigniew Lewandowski 

• radny Pan Krystian Łuczak 

• radny Pan Zbigniew Lewandowski (Ad Vocem) 

• radny Pan Stanisław Krzemieniewski 

• Prezydent Miasta Pan dr Marek Wojtkowski 

• radny Pan Zbigniew Lewandowski (Ad Vocem) 

Po wyczerpaniu zgłoszeń do udziału w debacie nad raportem o stanie gminy, 

Przewodniczący Rady Miasta zgodnie z procedurą poddał pod głosowanie uchwałę 

w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Włocławek wotum zaufania. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Włocławek wotum zaufania. 

Wyniki głosowania 
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ZA: 15, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jacek Buława, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Agnieszka Jura Walczak, 

Piotr Kowal, Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta 

Rutkowska, Ewa Szczepańska, Daniel Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Czesław 

Zarzeczny, Janusz Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

PRZECIW (6) 

Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, Krzysztof Kowalski, 

Stanisław Krzemieniewski, Zbigniew Lewandowski 

BRAK GŁOSU (1) 

Piotr Czarnecki 

NIEOBECNI (3) 

Józef Mazierski, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska 

Przewodniczący Rady Miasta gratulując Prezydentowi Miasta poinformował, że w 

rezultacie przeprowadzonego glosowania Rada Miasta udzieliła wotum zaufania 

Prezydentowi Miasta Włocławek. 

 

Ad. 6 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego miasta 
Włocławek za 2021 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta 
Włocławek za 2021 rok. 
 

Ad. 7 

Uchwała w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Włocławek za 2021 rok. 

 
Wprowadzenia do przedmiotowego zagadnienia dokonał Prezydent Miasta dr. Marek 

Wojtkowski informując, że zgodnie z postanowieniami ustawy o finansach 

publicznych przedkłada Wysokiej Radzie sprawozdanie z wykonania budżetu za 

ubiegły rok, informację o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, 

informację o mieniu, sprawozdanie z wykonania planów instytucji kultury oraz roczne 

sprawozdanie finansowe. Uchwalony budżet na 2021 r. przewidywał plan dochodów 

na poziomie 789 mln zł., a wydatki w wysokości 894 mln zł, w tym wydatki majątkowe 

w wysokości 181 mln zł, te stanowią ponad 20 % wydatków ogółem, deficyt ustalono 

na poziomie 105 mln zł. Planowano zaciągnąć kredyt w wysokości 136 mln zł, w tym 
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na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów w wysokości 31 mln zł. Po zmianach 

dokonanych w ciągu roku budżetowego zwiększono dochody do wysokości ponad 

855 mln zł, to ponad 66 mln zł (głównie z tytułu zwiększenia dotacji celowych 

szczególnie w zakresie pomocy społecznej i pomocy rodzinie, środków z funduszy 

unijnych, funduszy specjalnych oraz w związku z otrzymaniem pod koniec grudnia 

ubr. środków w wys. 18 mln zł 301 tys. zł na uzupełnienie subwencji ogólnej dla gmin 

i powiatów, będące rekompensatą ubytków w PIT w 2022 roku w związku z 

wdrożeniem rządowego programu Polski Ład. Wydatki zwiększono do wysokości 

prawie 951 mln zł, zmniejszając deficyt prawie o 10 mln zł do poziomu prawie 95 mln 

zł. Po rozliczeniu wykonania budżetu za rok 2020 oraz uwzględnieniu dokonanych 

zmian w dochodach i wydatkach, zmieniono plan przychodów i rozchodów roku 2021 

ustalając ostatecznie potrzeby kredytowe miasta na kwotę prawie 126 mln zł na 

pokrycie deficytu budżetowego. Uchwalony budżet, według stanu na dzień 

31.12.2021 roku, po stronie dochodów wykonano w wysokości 832 mln zł, czyli w 97 

%, natomiast wydatki zrealizowano w wys. 843 mln zł, czyli w 89 %.Dochody bieżące 

osiągnięto w 102% z kwotą 798 mln zł, a wydatki bieżące wykonane zostały w 94 % 

z kwotą 725 mln zł. Powyższe wyniki spowodowały, że miasto osiągnęło nadwyżkę 

operacyjną w wys. prawie 73 mln zł, tj. w 492 % planowanej wielkości, przy 

zakładanym wyniku operacyjnym w wys. 4 mln zł. Deficyt budżetowy wyniósł 10 mln 

770 tys. zł, co stanowi 11 % planowanej wielkości. Po stronie dochodów najwyższy 

wskaźnik uzyskano z wpływów z podatków i opłat. Stanowią niecałe 39 % z ogólnej 

puli osiągniętych dochodów. Jest to kwota 324 mln zł, a w 2020 roku wyniosły 37% 

ogólnej kwoty, a w roku 2019 wyniosły 41 %. Na drugim miejscu są dochody z tytułu 

subwencji. Te stanowią 26 % z kwotą 219 mln zł, w 2020 roku stanowiły także 26% 

ogólnej puli osiągniętych dochodów. Na 3 miejscu są dochody w dziale Rodzina. Ich 

udział stanowi 16 % z kwotą 134 mln zł, a w 2020 roku wyniosły 18% ogólnej kwoty. I 

tak, w ramach osiągniętych dochodów „własnych”, tj. podatkowych i opłat lokalnych: - 

wpływy z najmu i dzierżawy wyniosły ponad 19 mln zł, tj. 3 % ogólnej puli i o ponad 2 

mln zł więcej niż w 2020 roku. - wpływy z podatków i opłat wyniosły prawie 160 mln 

zł, i te wpływy stanowią 25% ogólnej puli osiągniętych dochodów własnych w 

minionym roku, dla porównania w 2020 r. osiągnięto 148 mln zł, i te dochody 

stanowiły prawie 20% ogólnej puli, Udziały w podatku dochodowym od osób 

prawnych i fizycznych wyniosły 164 mln zł, co stanowi niecałe 26% ogólnej puli 

dochodów własnych, czyli pozyskaliśmy o 24 mln zł więcej w porównaniu do 2020 

roku, bo w 2020 wyniosły 140 mln zł, ale w 2019 roku wynosiły151 mln zł. I tak, w tej 

puli: w CIT-cie otrzymano prawie 22 mln zł, tj. o niecałe 2 mln zł więcej od wielkości 

planowanej, w PIT-cie: otrzymano niecałe 142 mln zł, tj. o 8,5 mln zł więcej od kwoty 

planowanej, która wynosiła 131,4 mln zł, tj. tyle samo, co w roku 2020. Taki wysoki 

poziom osiągnięto dopiero na skutek przelewów dochodów z PITu przez Ministerstwo 

Finansów dwukrotnie w grudniu 2021 r. w łącznej kwocie 23 mln 200 tys. zł i w mcu 

styczniu br. w wys. 6 mln zł, które dotyczyły roku 2021. Jeszcze do połowy mca 

grudnia ubr. nie było wiadome, czy będą osiągnięte dochody z PIT-ów w planowanej 

wielkości. Dochody bieżące osiągnięto w wysokości 798 mln zł, a to stanowi 102 % 

planu, w tym dochody na zadania własne wykonano w wysokości 675 mln zł, (tj. 97 
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% planu dochodów na zadania własne), w tym otrzymane dotacje na zadania własne 

stanowiły 17 mln zł, czyli zaledwie 2,5% dochodów własnych bieżących, a dla 

porównania dodam, iż w 2020 roku dotacje te wyniosły 20 mln zł, czyli także niewiele, 

bo 3% dochodów własnych bieżących, w 2019 te wyniosły 28 mln zł i stanowiły już 5 

% dochodów bieżących. Dochody majątkowe osiągnięto w wysokości 34 mln zł, tj. w 

47%. dochody osiągnięto na zbliżonym poziomie jak w 2020 roku, bo prawie 35 mln 

zł. Na realizację zadań zleconych otrzymano środki w wysokości 137 mln zł, w 

poprzednim roku pozyskano 142 mln zł, głównie były to środki na zadania z zakresu 

pomocy społecznej i rodziny, w tym: ponad 90 mln zł na świadczenia wychowawcze 

(a w poprzednim 2020 roku było 92 mln zł), prawie 40 mln zł na świadczenia z 

funduszu alimentacyjnego, tj. prawie 1 mln zł więcej niż w 2020 roku, 1 mln zł na 

ośrodki wsparcia, w poprzednim roku otrzymaliśmy nie cały 1 mln zł, prawie 3 mln zł 

na usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, tj. na tym samym poziomie, 

w 2020 roku otrzymaliśmy 2 mln zł, Na zadania rządowe otrzymano ponad 20 mln zł, 

w porównaniu do 2020 roku otrzymano niecałe 20 mln zł, w tym na utrzymanie: 

Państwowej Straży Pożarnej otrzymaliśmy ponad 16 mln zł (w 2020 roku na 

funkcjonowanie Państwowej Straży Pożarnej pozyskaliśmy niecałe 16 mln zł), na 

utrzymanie Miejskiego Zespołu do spraw Orzekania o Niepełnosprawności 

otrzymano prawie 500 tys. zł, a w 2020 roku otrzymaliśmy 463 tys. zł, na nieodpłatną 

pomoc prawną otrzymano 260 tys. zł, czyli tyle samo, co w 2020 r. na zadania 

pomocy, polityki społecznej i zdrowia ponad 3 mln zł. Ze środków UE na realizację 

zadań bieżących otrzymano ponad 6 mln zł. Prezydent Miasta zakomunikował, że w 

2021 roku wydatkowano ogółem 843 mln zł, tj. 89 % planu. W porównaniu do 2020 

roku wydatkowano o ponad 60 mln zł więcej. Na wydatki bieżące przeznaczono 725 

mln zł, a na wydatki majątkowe prawie 118 mln zł. Zadania własne wykonano w 

wysokości 685 mln zł, z tego wydatki bieżące stanowiły prawie 568 mln zł, tj. 83%. 

Po stronie wydatków najwyższy udział mają tradycyjnie wydatki „Oświaty i 

Wychowania” z „Edukacyjną Opieką Wychowawczą” stanowią 34 % z kwotą 289 mln 

zł. Na wydatki bieżące przeznaczono 282 mln zł, czyli 51 % wydatków bieżących na 

zadania własne, a w 2020 i 2019 roku wydatki bieżące stanowiły 49 % wydatków 

bieżących na zadania własne. Z kwoty 282 mln zł na wynagrodzenia wydatkowano 

210 mln zł, tj. o 8 mln zł więcej niż w roku 2020 i o 33 mln zł więcej niż w roku 2019, 

natomiast na dotacje dla innych organów prowadzących szkoły i placówki oświatowe 

wydatkowano prawie 39 mln zł, tj. o 1 mln zł więcej niż w 2020 roku. Subwencję 

oświatową otrzymaliśmy w wysokości 172 mln zł, tj. o 1 mln zł więcej niż w roku 

2020. Jednakże subwencja nie pokryła wydatków bieżących oświaty i edukacyjnej 

opieki wychowawczej. Różnica pomiędzy poniesionymi wydatkami bieżącymi i 

subwencją stanowi 110 mln zł, czyli pogłębia się, bo w 2020 roku różnica wyniosła 95 

mln zł, a w 2019 roku różnica wyniosła 88 mln zł. Niedobór stanowi 39% ogólnej puli 

wydatków ponoszonych. Inaczej subwencja pokrywa zaledwie w 61% obligatoryjne 

wydatki bieżące „Oświaty” i „Edukacji”. Przypomnę, iż w 2020 roku niedobór stanowił 

36%. Kolejną dziedziną angażującą znaczne środki budżetowe, bo 26 % wydatków z 

kwotą 222 mln zł są zadania z zakresu pomocy społecznej, polityki społecznej i 

rodziny. Z 222 mln zł przeznaczonych na te zadania ponad 2 mln zł zrealizowano, 
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jako zadania rządowe, a 134 mln zł, jako zadania zlecone, tj. o 5 mln zł mniej niż w 

roku 2020 głównie z zakresu wsparcia rodzin 500+, świadczenia wychowawcze, 

„Dobry start” tzw. 300+ oraz świadczenia alimentacyjne. Następnie, prawie 12% 

stanowią wydatki „Transportu i Łączności” z kwotą 98 mln zł, dochody ze sprzedaży 

usług wyniosły ponad 5 mln zł, tj. ok. 24% poniesionych kosztów bieżących. Na 

zadania związane z zarządem dróg wydatkowano 18 mln 500 tys. zł, (a w 2020 roku 

wydatkowano 14 mln zł, w tym na remonty i utrzymanie dróg ponad 15 mln zł, a w 

2020 roku wydatkowano na remonty 11 mln zł, tj. o 5 mln zł więcej niż w 2020 r. 

Wydatki „Administracji Publicznej” stanowią 6% z kwotą ponad 52 mln zł. Na 

„Gospodarkę komunalną i Ochronę środowiska” przeznaczono 76 mln zł, a ta kwota 

stanowi 9% poniesionych wydatków. Na „Gospodarkę mieszkaniową” wydatkowano 

prawie 33 mln zł, w tym wydatki bieżące wyniosły ponad 28 mln zł. Wpływy z tytułu 

najmu lokali to ponad 18 mln zł, to oznacza, że pozyskaliśmy z tego tytułu prawie 3 

mln zł więcej niż w 2020 r. Ten poziom osiągniętych dochodów oznacza również, iż 

prawie 36 % kosztów utrzymania zasobu ponosi budżet gminy. Należności wobec 

miasta z tego tytułu wynoszą ponad 59 mln zł i wzrosły w stosunku do ubiegłego roku 

o 3 mln zł. Na remonty zasobu mieszkaniowego wydatkowano prawie 8 mln 500 tys. 

zł, a w 2020 roku wydatkowano na remonty 4 mln zł. Z budżetu miasta ponieśliśmy 

wydatki związane z gospodarką odpadami w wysokości 26 mln zł, przychody z tytułu 

opłat wyniosły ponad 25 mln zł. Ten poziom osiągniętych dochodów zabezpieczył 96 

% wydatków, do zadania dołożyliśmy 1 mln zł. Prezydent Miasta poinformował, że 

założenia inwestycyjne przyjęte na 2021 rok w wysokości ponad 182 mln zł 

wykonano w wysokości prawie 118 mln zł, tj. w 65 %. W 2020 roku plan zadań 

inwestycyjnych przypomnę, wykonano w 73%, jednak wydatki zrealizowano na 

niższym poziomie, bo w wysokości 84 mln zł przy także niższym planie, bo w 

wysokości 116 mln zł, W okresie sprawozdawczym udział wydatków majątkowych w 

stosunku do wydatków ogółem na zadania własne wyniósł prawie 21 %, w 2020 roku 

wyniósł ponad 13 %. Największe nakłady przeznaczono na zadania związane: z 

„infrastrukturą drogową”, to 28 % planowanych wydatków majątkowych, z kwotą 51 

mln zł, w 2020 roku zadania w tym zakresie zrealizowano za 45 mln zł, związane z „ 

Gospodarką komunalną i Ochroną środowiska”, to 19 % planowanych wydatków 

majątkowych, z kwotą 34 mln zł. Wśród mnogości zadań inwestycyjnych, jakie 

realizowano w minionym roku, a było ich ponad 100, pragnę przypomnieć Państwu 

Radnym i Mieszkańcom naszego Miasta, niektóre z nich. I tak: W ramach zadania 

„Rozwój zrównoważonego transportu zbiorowego” został zakupiony i przekazany do 

użytku autobus elektryczny wraz z ładowarką. Zakończone zostały roboty budowlane 

polegające na budowie multimodalnego węzła przesiadkowego. Łącznie wydatki w 

2021 roku wyniosły 5 mln 800 tys. zł, w tym środki unijne: to prawie 5 mln zł. 

Zrealizowano zadanie pn. Budowa przejścia podziemnego dla pieszych pod torami 

kolejowymi w rejonie ul. Radosnej za tę inwestycję zapłacono 8 mln 056 tys. zł. 

Inwestycję odebraliśmy wcześniej niż zakładała umowa. Realizowano zadanie pn. 

Rozbudowa Al. Jana Pawła II w kategorii drogi wojewódzkiej za kwotę 14 mln zł na 

plan: 17 mln zł. Na to zadanie pozyskaliśmy środki unijne w wys. 7 mln 570 tys. zł. W 

minionym roku trwały prace polegające na rozbudowie Al. Jana Pawła II na odcinku 
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od Ronda Falbanka do granic administracyjnych miasta i polegające na rozbudowie 

ul. Strzeleckiej. Zadanie pn. Budowa dróg rowerowych wykonano prawie za 1 mln 

800 tys. zł. Trwają roboty budowlane na ul. Ostrowskiej na wymianę chodników i 

budowę ścieżek rowerowych. Dodatkowo zawarte zostały cztery umowy na 

dokumentację na przebudowę dróg rowerowych na ulicach: od ronda przy ulicy 

Płockiej do przystani na Wiśle, na ulicy Barskiej, na ulicy Kaliskiej na odcinku od 

ronda Falbanka do skrzyżowania z ulicą Broniewskiego. Zadanie. pn. Przebudowa 

dróg powiatowych zrealizowano w kwocie 3 mln 800 tys. zł, czyli prawie w 99 % 

planu. Zawarto umowę na wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej dla 

przebudowy ul. Kilińskiego i na zaprojektowanie dokumentacji projektowo-

kosztorysowej doświetlenia przejścia dla pieszych na Al. Chopina pomiędzy ul. Św. 

Antoniego i ul. Bojańczyka. Zawarte zostały cztery umowy na roboty budowlane 

dotyczące ul. Okrężnej, ul. Wienieckiej, ul. Płocka Celulozowa oraz Płocka 

Duninowska. Kolejne zadanie, to Budowa tunelu w ciągu ul. Wienieckiej 

Zrealizowano zamierzenia w kwocie 600 tys. zł. Sporządzono dokumentację 

projektowo kosztorysową ze specyfikacjami technicznymi na rozbudowę ulicy 

Wienieckiej w obrębie linii kolejowej wraz z budową tunelu drogowego oraz 

rozbudowie ulicy Ceglanej i ulicy Zdrojowej oraz ulicy Energetyków. W ramach 

zadania pn. Budowa drogi stanowiącej alternatywne połączenie osiedla Michelin z 

osiedlem Południe, które zrealizowano w wysokości 7 mln zł, wykonano operat 

szacunkowy, który jest niezbędny do ustalenia odszkodowań za nieruchomości. 

Zawarto umowę na roboty budowlane na rozbudowę ulicy Szewskiej wraz z budową 

jej przedłużenia od ulicy Kaletnicznej do Al. Jana Pawła II oraz budową ronda w 

ciągu Al. Jana Pawła II. Zakończono zadanie. Przebudowa ul. Letniej. Zadanie 

zrealizowano w kwocie 1 mln 677 tys. zł, Ponadto w ramach zad. pn. Budowa ul. 

Bulwary do ul. Barskiej, które zrealizowano w wysokości 2 mln 135 tys. zł utrwalono 

nowo wyznaczone punkty graniczne dla działek znajdujących się przy ulicach 

Płockiej, Łęgskiej i Bulwary. Wypłacone zostały odszkodowania za utracone prawa 

do nieruchomości. Zad. Przebudowa dróg gminnych zrealizowano w wys. 4 mln 200 

tys. zł. Wykonano szereg prac. Opracowano dokumentacje projektowo kosztorysowe 

m. in. dla rozbudowy ulicy Granicznej w obrębie Rybnica do ulicy Leśnej. Dokonano 

zmiany nawierzchni ulicy Spokojnej o długości 626 m. Zrealizowane zostały roboty 

budowlane na ulicy Żelazne Wody na odcinku od ul Leśnej do ul. Leśnej. Wykonano 

aktualizację kosztorysów dla dokumentacji przebudowy ul. Suszyckiej. Ponadto 

zawarte zostały umowy: na opracowanie dokumentacji dla budowy ulicy Energetyków 

do przejścia podziemnego dla pieszych pod torami kolejowymi, na roboty budowlane 

polegające na wykonaniu nowej nawierzchni jezdni ulicy Żelazne Wody od ul. Żytniej 

do ul. Ostrowskiej, na roboty budowlane polegające na przebudowie ulicy 

Brzezinowej, na roboty budowlane polegające na wykonaniu nawierzchni jezdni ul. 

Letniej. W ramach zadania pn. Wykonanie instalacji, co, cwu i cyrkulacji wraz z 

przebudową instalacji wodno - kanalizacyjnej w budynkach mieszkalnych, które 

zrealizowano w kwocie 419 tys. zł, wykonano instalację c.o., cyrkulację wraz z 

przebudową instalacji wod. kan. na ul. Jesionowej 2, 4, 6, ul. Chmielnej 29 

dokumentacja, ul. Chmielnej 31 dokumentacja. Kolejne zadanie, to 
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Termomodernizacja budynków mieszkalnych, które zrealizowano w wysokości 1 mln 

045 tys. zł. Prowadzona była termomodernizacja budynków mieszkalnych, 

wielorodzinnych na ul. Jodłowej 4, ul. Jesionowej 6, ul. Matebudy 1/3, ul. Szpitalnej 

12 II etap, ul. Biskupiej 4, ul. Św. Antoniego 5. W ramach zadania pn. Piwna 

woonerfem / przebudowa ul. Piwnej, które wykonano w kwocie 360 tys. zł. 

Przebudowano ul. Piwną wraz z infrastrukturą techniczną oraz wykonano 

dokumentację projektowo kosztorysową oraz wyłoniono wykonawcę na budowę 

sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych przez ul. Wyszyńskiego przy ul. 

Piwnej. Zadanie „Budowa instalacji fotowoltaicznych plan stanowił 4 mln 957 tys. zł, 

wydatkowaliśmy kwotę 1 mln 651 tys. zł, w tym środki unijne: 348 tys. zł. Wykonano 

aktualizację kosztorysów inwestorskich oraz część instalacji na multimodalnym węźle 

przesiadkowym. Podpisanych zostało dziesięć umów na roboty budowlane na 

następujące budynki: Zespół Szkół Muzycznych, Szkoła Podst nr 12, Szkoła Podst nr 

10, Szkoła Podst nr 14, Zespół Szkół Ekonomicznych, Włocławski Inkubator 

Innowacji i Przedsiębiorczości, oraz na budynek Zespołu Szkół Elektrycznych. 

Rozbudowa budynków Zespołu Szkół nr 3 o łącznik i windę w ramach dostosowania 

dla osób niepełnosprawnych oraz przebudowa instalacji elektrycznej Roboty 

budowlane zostały zakończone. Zadanie zrealizowano za 289 tys. zł na plan 300 tys. 

zł. Kolejne zadanie „Budowa podjazdu przy wejściu głównym dla osób 

niepełnosprawnych w przedszkolu Publicznym nr 35 W ramach zadania wykonano 

podjazd dla osób z niepełnosprawnościami. Zadanie zrealizowano za 167 tys. zł na 

plan 170 tys. zł. Modernizację budynku Zespołu Szkół Muzycznych, na którą 

zaplanowano 5 mln zł, wykonano za 4 mln 997 tys. zł, czyli w pełnej wysokości planu. 

Podpisana została umowa na roboty budowlane. Kolejne zadanie, to pn. „Ośrodek 

Wsparcia dla Osób w Kryzysie plan wynosił 2.511.054 zł, zadanie wykonaliśmy za 2 

mln 504 tys. zł, czyli także bez mała w 100 % planu. Zawarto umowę na budowę 

obiektu, który ma służyć, jako ośrodek wsparcia dla osób w kryzysie. Usługi 

indywidualnego transportu doortodoor dla mieszkańców Miasta Włocławka to kolejne 

zadanie wpisujące się w zadania inwestycyjne. Jest to projekt grantowy, w ramach, 

którego zakupiono pojazd odpowiednio przystosowany do przewozu osób z różnymi 

niepełnosprawnościami oraz specjalistyczny sprzęt. Projekt finansowany jest ze 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

Modernizacja i budowa oświetlenia ulicznego wykonana w pełnej wysokości planu, tj. 

wydatkowano na nią 2 mln 530 tys. zł, W ramach inwestycji zaktualizowano 

dokumentację efektywności energetycznej oświetlenia drogowego Miasta, wykonano 

roboty budowlane na oświetleniu ulicznym, zamontowano energooszczędne oprawy 

oświetlenia ulicznego typu LED. Kolejne, z dużymi nakładami finansowymi zadanie to 

„Wzmocnienie i wykorzystanie potencjału endogenicznego Włocławka poprzez 

turystyczne i rekreacyjne zagospodarowanie Zalewu Włocławskiego. Plan stanowił 

20.941.000 zł. Zadanie w zawartych umowach, także na roboty budowlane kosztuje 

nas 20 mln 566 tys. zł, w tym środki unijne stanowiły 10 mln 605 tys. zł. Zawarto 

umowę na roboty budowlane. Na przykład zadanie pn. Zagospodarowanie Parku 

Sienkiewicza od ul. Kard. Wyszyńskiego do ul. Okrzei strona południowa 

zrealizowaliśmy także w pełnej wysokości planu. Wydatkowaliśmy 2 mln zł. Zawarto 
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umowę na roboty budowlane i na pełnienie nadzoru inwestorskiego. Następne 

przedsięwzięcia, wpisujące się w zadania ochrony środowiska, to: Utylizacja 

wyrobów zawierających azbest .Na to przedsięwzięcie zaplanowano 100 tys. zł. 

Wykorzystano 65 tys. zł. Środki przekazywane są w formie dotacji na dofinansowanie 

osobom fizycznym kosztów usuwania wyrobów zawierających azbest. Pozostała 

kwota zaplanowana w budżecie nie została rozdysponowana z uwagi na to, że część 

wnioskodawców odstępuje od prac, czego nie można przewidzieć na etapie 

planowania. Zadanie „Wymiana źródeł ciepła zasilanych paliwami stałymi dla osób 

fizycznych” zrealizowano za kwotę 436 tys. zł na kwotę planu 693 tys. zł. Środki z 

budżetu miasta w formie dotacji przeznaczone są na finansowanie lub 

dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych w zakresie 

wymiany źródeł ciepła. W roku 2021 wpłynęło 136 wniosków, rozliczono 109 umów. 

Pozostała kwota nie została rozdysponowana z uwagi na to, iż beneficjenci 

zrezygnowali bądź nie podpisali umów. Wymianę źródeł ciepła zasilanych paliwami 

stałymi w budynkach wielorodzinnych zrealizowano w wysokości 162 tys. zł na plan: 

170 tys. zł. W minionym roku wpłynęło 12 wniosków, które spełniały warunki 

regulaminu dotacyjnego, 12 beneficjentów rozliczyło się. Pozostała kwota nie została 

rozdysponowana z uwagi na to, iż beneficjenci zrezygnowali bądź nie podpisali 

umów. Na „Realizację zadań modernizacyjnych i inwestycyjnych, służących ochronie 

środowiska w budynkach komunalnych” wydatkowano, 100 % czyli 700 tys. zł. W 

ramach zadania wykonano instalację c.o. wraz z przebudową instalacji wod.kan. ul. 

Kościuszki 14/16 budynek oficyny, budynek główny, ul. Piekarska 6, remont pokrycia 

dachowego, ocieplenie ścian zewnętrznych, wymiana pokrycia dachowego ul. 

Szpitalna 12, docieplenie ścian budynku ul. Św. Antoniego 5. w ramach zadań 

inwestycyjnych wpisujących się w funkcjonowanie Instytucji Kultury, to: Przebudowa, 

modernizacja i wyposażenie budynku Miejskiej Biblioteki Publicznej przy ul. 

Warszawskiej. Na plan: 3 mln zł zadanie zrealizowano w wysokości 2.507.000 zł. 

Zadanie realizowane przez Administrację Zasobów Komunalnych. zad. Przebudowa, 

modernizacja i wyposażenie budynku MBP przy ul. Warszawskiej 11/13 to już etap II 

I na plan: 1.150.000 zł, zadanie w ramach zawartych umów kosztuje nas 1 mln 106 

zł. Zadanie realizowane przez AZK. zad. „Wykonanie drenażu podposadzkowego z 

wykonaniem posadzek przemysłowych w pomieszczeniach piwnicznych”, które także 

dotyczy Miejskiej Biblioteki Publicznej zrealizowano w kwocie 428 tys. Plan wynosił 

527 tys. zł w ramach kultury fizycznej i sportu: zad. pn. Modernizacja budynków 

Ośrodka i terenów należących do OSiR-u wykonano za kwotę 997 tys. zł. W ramach 

zadania wykonano boisko treningowe o nawierzchni naturalnej do gry w piłkę nożną 

wraz z systemem nawadniania oraz ogrodzeniem i zagospodarowaniem terenu przy 

boiskach, przebudowano instalację oświetlenia awaryjnego i ewakuacyjnego oraz 

system sygnalizacji pożaru w budynku Hali Mistrzów. Wykonano dokumentację 

budowy hangaru letniego na łodzie wioślarskie. Na zad. Budowa boisk wraz z 

infrastrukturą towarzyszącą przy ulicy Junackiej Zakręt zawarto umowę na roboty 

budowlane na kwotę 522 tys. zł. Zakup sprzętu do obiektów OSiR-u zrealizowano w 

kwocie 198 tys. zł. W ramach zadania zakupiono m.in. pomosty na J. Wikaryjskie, 

kontenery socjalne i kasowe. Prezydent Miasta stwierdził, że Rok 2021 był czwartym, 
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w którym prowadzono szeroko definiowane działania rewitalizacyjne. W ramach 

Gminnego Programu Rewitalizacji na lata 2018 2028, będącego efektem pracy oraz 

zaangażowania Interesariuszy rewitalizacji, w minionym roku kontynuowaliśmy 

następujące zadania: W ramach zad. Przebudowa skrzyżowania ulicy Wyszyńskiego 

Tumskiej Placu Kopernika mostu stalowego podpisana została umowa na wykonanie 

kompletnej dokumentacji projektowokosztorysowej. Poniesiony koszt na tym zadaniu 

to 96 tys. zł. Na zadaniu „Przebudowa budynku przy ul. 3 Maja 6 (rewitalizacja) 

konieczne było złożenie wniosku do Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków w 

Toruniu w sprawie wyrażenia zgody na rozbiórkę budynku. W związku z długim 

okresem oczekiwania na decyzję niemożliwe było rozpoczęcie prac projektowych w 

2021 roku. Dotacje do prac budowlanych w ramach rewitalizacji to kontynuacja 

przedsięwzięcia podjętego w 2019 roku. Uruchomiliśmy 1.263.155 zł. W ramach 

zadania podpisanych zostało 12 umów na udzielenie dotacji na roboty budowlane 

polegające na remoncie lub przebudowie oraz na prace konserwatorskie w 

odniesieniu do nieruchomości niewpisanych do rejestru zabytków dla właścicieli lub 

użytkowników wieczystych nieruchomości położonych w obszarze Specjalnej Strefy 

Rewitalizacji. Na zadanie pn. Społeczne budownictwo czynszowe wydatkowano 418 

tys. zł. Zawarta została umowa na dokumentację dotyczącą przebudowy pomiędzy 

ulicami: 3 Maja, Cyganka, Brzeska, Żabia pod potrzeby budownictwa czynszowego. 

Zadanie dofinansowane było w ramach projektu pn. „Włocławek opracowanie 

dokumentacji w ramach wsparcia rozwoju miast Programu Operacyjnego Pomoc 

Techniczna 2014 2020”. Kolejne zadanie to: Przebudowa i zmiana sposobu 

użytkowania budynku przy ul. 3go Maja 18 we Włocławku na Centrum aktywizacji i 

przedsiębiorczości Poniesiono wydatek w wys. 16 tys. zł. Wykonano badanie podłoża 

gruntowego dla uzyskania uzgodnienia opracowania dokumentacji geologiczno-

inżynierskiej. W grudniu 2021 r. podpisano umowę o dofinansowanie zadania w 

ramach RPO Woj. Kujawsko Pomorskiego. W ramach zadania pn. 3go Maja 

woonerfem / przebudowa ul. 3go Maja w ramach Gminnego Programu Rewitalizacji 

Miasta Włocławek przeprowadzono konkurs na opracowanie koncepcji 

architektonicznej oraz zostały wypłacone nagrody konkursowe. Podpisana została 

umowa na wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej. Poniesiono wydatek 

w wysokości 488 tys. zł. Zakończono realizację robót budowlanych Centrum 

Wsparcia Społecznego przy ul. Brzeska / Piekarska Na zadaniu poniesiono wydatek 

3 mln 371 tys. zł. Zakończono budowę kanalizacji na odcinku od nieruchomości 

położonej przy ul. Piekarskiej 25 do ul. 3 Maja. Na zadaniu: Przebudowa kamienicy 

przy ul. Maślanej 4/6 wykonano aktualizację kosztów robót, które kwalifikują się do 

wniosku o przyznanie premii remontowej, wykonano audyt remontowy. 

Przygotowano wniosek na wydanie pozwolenia na prowadzenie badań 

archeologicznych. W tym zakresie poniesiono wydatek w wys. 22 tys. zł. W ramach 

zadania Przebudowa Placu Wolności dokumentacja planowano ogłoszenie konkursu 

architektonicznego na wykonanie koncepcji, w którym nagrodą miała być możliwość 

przystąpienia zwycięzcy do wykonania dokumentacji technicznej. W związku ze 

zmianą Prawa Zamówień Publicznych konieczne było stworzenie nowego regulaminu 

konkursowego. Wykonano dokumentację dla kompleksowej przebudowy i remontu 
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budynku 3go Maja 9 oraz projekt budowy budynku oficyny na terenie działki przy ul. 3 

Maja 9 z przeznaczeniem na garaż pionowy wielostanowiskowy za kwotę 177.700 zł. 

Zawarta została umowa na wykonanie robót budowlanych Interaktywnego Centrum 

Fajansu na kwotę 4.908.300 zł. Zadanie dofinansowywane w ramach RPO 

Województwa KujawskoPomorskiego. Prezydent Miasta przypomniał, iż założeniem 

projektu jest wykorzystanie potencjału włocławskiej tradycji wyrobów fajansowych dla 

podniesienia atrakcyjności turystycznej obszaru rewitalizacji. Ponadto, w budynku 

tym mieścić się ma Centrum Kultury i Aktywizacji 3 MAJ SIĘ, którego głównym celem 

działalności będzie aktywizacja społeczna, rozwijanie kreatywności i zainteresowań 

artystycznych. W ramach wykupów, zniesień współwłasności, pierwokupów zadanie 

zrealizowano w wys. 702 tys. zł. Miasto nabyło nieruchomość zabudowaną garażem 

położoną przy ul. Królewieckiej 5, nabyło udział w nieruchomości zabudowanej przy 

ul. Tumskiej 5, nieruchomość zabudowaną wywłaszczoną na cele rewitalizacji 

położoną przy ul. Brzeskiej 5a, nieruchomość przy ul. Falbanka z przeznaczeniem 

pod drogę. To tylko niektóre działania inwestycyjne realizowane w 2021 r. w 

Śródmieściu. Zdaję sobie jednak sprawę, iż wiele podmiotów, poczynając od Urzędu, 

poprzez jednostki budżetowe do instytucji kultury realizujących projekty w ramach 

Gminnego Programu Rewitalizacji, organizowały działania w ograniczonym stopniu, 

tak jak i w poprzednim roku, z uwagi na utrzymujący się przez długi okres ubiegłego 

roku reżim sanitarny i niepewność pozyskania dochodów budżetowych. W tych 

utrudnionych warunkach jednak, na realizację przedsięwzięć i projektów ujętych w 

Gminnym Programie Rewitalizacji przeznaczono 12 mln 709 tys. zł (w 2020 roku 

wskazywaliśmy kwotę 3 mln 800 tys. zł), natomiast od 2018 roku, czyli od początku 

realizacji GPR na zadania przeznaczono ponad 22 mln zł. Uwzględniając środki 

prywatne w kwocie 1 mln 682 tys. zł (w 2020 roku było to 2 mln 424 tys. zł), 

wydatkowanej w związku z realizacją prac budowlanych nieruchomości prywatnych, 

wynikających z objęcia Śródmieścia Specjalną Strefą Rewitalizacji, należy 

zaznaczyć, iż w 2021 roku realizacja ww. przedsięwzięcia zaangażowała 2 mln 946 

tys. zł, ( bo środki budżetu 1 mln 263 tys. zł + środki prywatne 1 mln 683 tys. zł), a od 

początku realizacji GPR 12 mln 154 tys. zł. Wszystkie podejmowane przez nas 

działania, tak jak podkreślałem to już wcześniej, mają przyczynić się do poprawy, 

jakości życia mieszkańców, przywrócenia ładu przestrzennego, ożywienia 

gospodarczego oraz odbudowy więzi społecznych. Prezydent Miasta 

zakomunikował, że istotnym elementem w budżecie miasta jest także Budżet 

Obywatelski, który zapewnia mieszkańcom realny wpływ na wysokość i 

wydatkowanie publicznych środków oraz pozwala mieszkańcom współdecydować o 

przyszłości naszego miasta poprzez zgłaszanie autorskich pomysłów na realizację 

miejskich przedsięwzięć i inwestycji. W minionym roku w ramach Budżetu 

Obywatelskiego zaplanowane przedsięwzięcia w wysokości ponad 4 mln 500 tys. zł 

zrealizowano w wysokości niewiele powyżej 1 mln zł. Budżetem obywatelskim objęto 

8 przedsięwzięć, w tym: zrealizowano „Rozbudowę monitoringu miejskiego na 

osiedlu Kazimierza Wielkiego” za kwotę 120 tys. zł. Zrealizowano zadanie pn. 

„Wyposażenie Zespołów Ratownictwa Medycznego oraz Szpitalnego Oddziału 

Ratunkowego w wideolaryngoskopy” w wysokości 150.000 zł. „Zielone Serce Miasta 
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Stary Rynek” W ramach zadania wykonano dokumentację projektowokosztorysową 

oraz wizualizację projektu za kwotę 41 tys. zł. „Droga dla działkowców i mieszkańców 

ulicy Ruda” W ramach zadania wykonana została kompletna dokumentacja 

projektowokosztorysowa za kwotę 18 tys. zł. W ramach zad. „Ogólnomiejska Ścieżka 

Zdrowia na osiedlu Michelin” poniesiono wydatek w wys. 26 tys. zł. Opracowano 

mapę do celów projektowych. Jesteśmy w trakcie oczekiwania na wykonanie 

kompletnej dokumentacji. Zadanie pn. „Osiedlowa Strefa Rekreacyjna Na Południu - 

na terenie wokół Zespołu Szkolno Przedszkolnego nr 1” zrealizowano w wys. 22 tys. 

zł. W minionym roku wykonano aktualizację dokumentacji projektowokosztorysowej 

zgodnie z protokołem z Komisji Oceny Przygotowania Inwestycji. Na zad. „Plac 

Zabaw na mini osiedlu Dziewińska” roboty budowlane zostały zakończone. Na 

zadanie wydatkowano 126 tys. zł. Ostatnie zadanie z Budżetu Obywatelskiego, to 

„Sport i Rekreacja Projekt Zdrowe Zazamcze” i to jest pozycja Budżetu 

obywatelskiego 2020. W tym zakresie podpisano umowę na wykonanie robót 

budowlanych łącznie za 561 tys. zł. Prezydent Miasta stwierdził, że przez cały rok 

budżetowy zarówno dochody, jak i wydatki podlegały bieżącej kontroli zarządczej 

utrzymując właściwe relacje, o których mowa w ustawie o finansach publicznych. Do 

realizacji zadań własnych, tak bieżących jak i inwestycyjnych, ze wszech miar 

starano się pozyskiwać środki z innych źródeł finansowania, sięgaliśmy po fundusze 

europejskie, po fundusze specjalne, takie jak: Państwowy Fundusz Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych, Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg, aby nie angażować 

tylko środków własnych, pamiętając także o równoważeniu budżetu, które jest 

jednym z priorytetów inżynierii finansowej miasta. Jest to niezwykle istotne w 

kontekście naszych zamierzeń inwestycyjnych na następne lata. Analiza 

pozyskiwanych dochodów budżetowych i ponoszonych wydatków budżetowych w 

minionym roku na tle panującej pandemii oraz wprowadzonej w 2019 roku reformy 

podatkowej i podwyższeniu wynagrodzenia minimalnego powala wysnuć wniosek i 

potwierdzić nasze założenia przyjęte przy konstrukcji budżetu na 2021 rok, iż nie ma 

możliwości zaspokojenia potrzeb inwestycyjnych Miasta z zasobów własnych i 

środków unijnych. Dla zaspokojenia tych potrzeb niezbędny stał się kredyt bankowy 

zaciągnięty w wysokości 87.800 tys. zł. Wynika to także z faktu, iż nowe zadania są 

często przekazywane bez wystarczających środków na ich wykonanie. Administracja 

rządowa w dalszym ciągu podnosi standardy realizacji wielu zadań własnych, nie 

zwiększając przy tym dochodów samorządu. Z uwagi na trwający stan pandemii w 

2021 roku i niepewność pozyskania dochodów na planowanym poziomie 

ograniczano wydatki bieżące do niezbędnego minimum! nie wprowadzano do 

budżetu Miasta dodatkowych zadań, które nie miały charakteru zadań 

obligatoryjnych. Dokonywano oceny konieczności, celowości i realnej możliwości 

realizacji zadań w pełnym zakresie. Dostosowywano koszty realizacji przedsięwzięć 

do realiów dochodowych. Prezydent Miasta podkreślił, że Wieloletnią Prognozę 

Finansową na lata 2021 2035 sporządzono wraz z prognozą długu zgodnie z art. 227 

ustawy o finansach publicznych. Ujęte w WPF kwoty: wyniku budżetu, przychodów i 

rozchodów oraz długu są zgodne z kwotami ujętymi w uchwale budżetowej na 2021 

rok, co spełnia wymogi art. 229 ustawy o finansach publicznych. W Prognozie 
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zachowano właściwą relację pomiędzy dochodami bieżącymi i wydatkami bieżącymi 

celem wygospodarowania nadwyżki operacyjnej. Indywidualny limit zadłużenia 

wyliczony został zgodnie z art. 243 ustawy o finansach publicznych. Kończąc swoją 

wypowiedź Prezydent Miasta wniósł do Wysokiej Rady o przyjęcie przedłożonych 

sprawozdań. 

Następnie głos zabrała Pani Dorota Rusinek Zastępca Dyrektora Wydziału Finansów, 

która zapoznała obecnych z pozytywną opinią o Sprawozdaniu z wykonania budżetu 

za rok ubiegły wyrażoną w Uchwale Nr 10/S/2022 Składu Orzekającego Nr 7 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 26 maja 2022 roku sprawie 

wyrażenia opinii o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta 

Włocławek za 2021 rok. Uchwała RIO stanowi załącznik do protokołu. 

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Włocławek z wykonania budżetu za rok 2021 było 

przedmiotem obrad komisji stałych Rady Miasta Włocławek. A zatem pozytywne 

opinie w przedmiocie procedowanego zagadnienia przedstawili: 

• Przewodniczący Komisji radny Janusz Ziółkowski w imieniu Komisji Kultury i 

Sportu, 

• Przewodnicząca Komisji radna Wanda Muszalik w imieniu Komisji Edukacji, 

• Przewodnicząca Komisji radna Ewa Szczepańska w imieniu Komisji Zdrowia, 

Rodziny i Opieki Społecznej, 

• Przewodniczący Komisji radny Stanisław Wawrzonkoski w imieniu Komisji 

Gospodarki Miejskiej i Ochrony Środowiska, 

• Przewodniczący Komisji radny Arkadiusz Piasecki w imieniu Komisji Porządku 

Prawnego i Publicznego, 

• Wiceprzewodniczący Komisji radny Krzysztof Grządziel w imieniu Komisji 

Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta, 

• Przewodnicząca Komisji radna Agnieszka Jura – Walczak w imieniu Komisji 

Rewitalizacji, 

• Przewodniczący Komisji radny Jacek Buława w imieniu Komisji Rewizyjnej, 

odczytał opinię Nr 2 z dnia 6 czerwca 2022r. Komisji Rewizyjnej o wykonaniu 

budżetu Miasta Włocławek za 2021 rok jak również Wniosek Nr 2 z dnia 6 

czerwca 2022r. Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Prezydenta 

Miasta Włocławek z wykonania budżetu Miasta Włocławek za 2021 rok. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miasta zakomunikował, że wniosek Komisji 

Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Włocławek za 2021 rok był 

przedmiotem badania Regionalnej Izby Obrachunkowej. Wobec powyższego 

Przewodniczący Rady Miasta odczytał treść opinii, zawartej w Uchwale Nr 

11/Kr/2022 Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Bydgoszczy dnia 9 czerwca 2022 roku w sprawie wyrażenia opinii o uchwale Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta Włocławek w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi 

Miasta Włocławek za 2021 rok. 
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Po odczytaniu ww. dokumentu, Przewodniczący Rady Miasta otworzył dyskusję w 

przedmiocie procedowanego zagadnienia. 

W dyskusji wzięli udział: 

• radny Pan Janusz Dębczyński 

• radny Pan Zbigniew Lewandowski 

• radny Pan Stanisław Wawrzonkoski 

 

Wobec wyczerpania zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta 

poddał pod głosowanie Uchwałę w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego miasta Włocławek za 2021 rok wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu miasta Włocławek za 2021 rok. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego miasta 

Włocławek za 2021 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta 

Włocławek za 2021 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jacek Buława, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Agnieszka Jura Walczak, 

Piotr Kowal, Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta 

Rutkowska, Ewa Szczepańska, Daniel Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Czesław 

Zarzeczny, Janusz Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

PRZECIW (6) 

Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, Krzysztof Kowalski, 

Stanisław Krzemieniewski, Zbigniew Lewandowski 

BRAK GŁOSU (1) 

Piotr Czarnecki 

NIEOBECNI (3) 

Józef Mazierski, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska 
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Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował, 

że w rezultacie przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę 

Miasta w zaproponowanym brzmieniu. 

Następnie przechodząc do kolejnego głosowania tj. do głosowania nad uchwałą w 

sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta za 2021 rok, Przewodniczący Rady 

Miasta radny Piotr Kowal wyjaśnił, że do podjęcia tej uchwały konieczna jest 

bezwzględna większość głosów ustawowego składu Rady, o czym mówi art. 28a ust. 

2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie uchwałę w 

sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Włocławek za 2021 rok. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Włocławek za 2021 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jacek Buława, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Agnieszka Jura Walczak, 

Piotr Kowal, Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta 

Rutkowska, Ewa Szczepańska, Daniel Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Czesław 

Zarzeczny, Janusz Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

PRZECIW (6) 

Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, Krzysztof Kowalski, 

Stanisław Krzemieniewski, Zbigniew Lewandowski 

BRAK GŁOSU (1) 

Piotr Czarnecki 

NIEOBECNI (3) 

Józef Mazierski, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska 

Po zakończeniu głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że w 

rezultacie przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę 

Miasta, która udzieliła absolutorium dla Prezydenta Miasta Włocławek za 2021 rok. 
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Kończąc procedowanie nad ww. zagadnieniami Przewodniczący Rady Miasta radny 

Piotr Kowal pogratulował Prezydentowi Miasta uzyskania absolutorium z wykonania 

budżetu miasta Włocławek za rok 2021. 

Ad. 8 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Włocławek na 
2022 rok. 
 

Ad. 9 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2022 2038. 

Wprowadzenia do przedmiotowego zagadnienia dokonała Pani Dorota Rusinek 

Zastępca Dyrektora Wydziału Finansów informują, że w obecnej propozycji zmian 

budżetu i wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022 2038 zwiększono dochody 

budżetowe o kwotę 5 mln 528 tys. zł i wydatki budżetowe o 7 mln 028 tys. zł w 

związku z osiągniętymi dochodami budżetowymi i przychodami budżetowymi. I tak 

po stronie dochodów dokonano zwiększenia planu o: kwotę 5.241.000 zł z tytułu 

części oświatowej subwencji ogólnej, w tym: w części gminnej o 2.082.000 zł i w 

części powiatowej o 3.159.000 zł z przeznaczeniem na podwyżki wynagrodzeń dla 

nauczycieli. Pani Dyrektor podkreśliła, iż kwoty części oświatowej subwencji ogólnej 

na 2022 rok naliczone zostały w sposób określony w znowelizowanym 

rozporządzeniu Ministra Edukacji i Nauki, które definiuje sposób podziału części 

oświatowej subwencji ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego w roku 2022. 

Kolejne zwiększenie dochodów to: wpływy w wysokości 69 tys. zł stanowiące 

odszkodowanie od firmy ubezpieczeniowej za szkody wyrządzone w mieniu 

jednostek oświatowych, wpływy w wys. 70 tys. zł, w związku ze wzrostem wpływów z 

tytułu odpłatności za pobyt mieszkańców w domu pomocy społecznej 

spowodowanym zwiększeniem dochodów pensjonariuszy Domu Pomocy Społecznej, 

które wynikają ze zmiany przepisów dotyczących ubezpieczeń społecznych i podatku 

dochodowego oraz pokrycie przez inne gminy kosztów pobytu ich mieszkańców w 

DPS we Włocławku, wpływy w wys. 31 tys. zł z tytułu odpłatności za utrzymanie 

członka rodziny w domu pomocy społecznej na terenie innej gminy lub powiatu. 

wpływy w wys. 30 tys. zł, w związku ze wzrostem wpływów z tytułu odpłatności za 

korzystanie z usług Ośrodka Dziennego Pobytu spowodowanym zniesieniem reżimu 

sanitarnego i możliwością pełnej obsady uczestników Ośrodka. Kolejne zwiększenie 

dochodów stanowią wpływy: w wysokości 24.700 zł z tytułu rozliczenia za media oraz 

przekazanie z konta depozytu zabezpieczenia wynagrodzenia pracownika, w 

związku z zakończoną sprawą sądową, wpływy w wysokości 50.000 zł stanowiące 

wpływy z tytułu odpłatności za pobyt w schronisku dla bezdomnych, wpływy w wys. 

2.607 zł otrzymane w ramach zawartego porozumienia z Kujawsko Pomorskiego 

Samorządowego Stowarzyszenia „Europa Kujaw i Pomorza” na realizację stażu 

zagranicznego w Brukseli przez pracownika Urzędu Miasta Włocławek. Po stronie 

wydatków, natomiast: zgodnie z otrzymaniem subwencji oświatowej proponujemy 

zwiększenie wydatków o łączną kwotę 5 mln 241 tys. zł z przeznaczeniem na 
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podwyżki wynagrodzeń dla nauczycieli, proponuje się wprowadzenie nowego 

zadania pn. „Zakup 9-osobowego mikrobusu specjalnie przystosowanego do 

przewozu osób niepełnosprawnych, w tym na wózkach inwalidzkich” na kwotę 100 

tys. zł z przeznaczeniem na wkład własny niezbędny do uzyskania dofinansowania 

ze środków PFRON. Obecnie posiadany przez DPS samochód wyprodukowany w 

2011 roku wymaga ciągłych napraw i generuje nieplanowane wydatki. Rok realizacji 

zadania 2022, następnie, proponuje się zwiększenie wydatków o kwotę 51.516 zł z 

przeznaczeniem na pokrycie kosztów wycinki drzew usytuowanych w pasach 

drogowych, na które Miejski Zarząd Infrastruktury Drogowej i Transportu otrzymał 

decyzje, proponuje się także zwiększenie planu o kwotę 500 tys. zł dla Centrum 

Wsparcia dla Osób w Kryzysie w związku z koniecznością zabezpieczenia środków 

na wyposażenie. Wartość zadania nie ulega zmianie i wynosi 4.539.200,00 zł. Lata 

realizacji 2020 2022, w tym limit wydatków na rok 2022 1.924.000 zł, proponuje się 

wprowadzenie nowego zadania pn. „Dofinansowanie pomieszczeń Komendy 

Miejskiej Policji na potrzeby nowo tworzonego oddziału prewencji policji” na kwotę 

500 tys. zł. W związku z powstającym we Włocławku oddziałem prewencji policji 

przygotowane zostaną pomieszczenia III piętra oraz łączników budynku biurowego 

Komendy Miejskiej Policji we Włocławku. Zabezpieczenia środków budżetowych 

planuje się pokryć z zadań pn.: „Wdrożenie zaleceń poaudytowych w zakresie 

Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego” w wysokości 400 tys. zł i „Przebudowa 

skrzyżowania ulic Wyszyńskiego - Tumskiej - Placu Kopernika - mostu stalowego” w 

wysokości 100 tys. zł. Rok realizacji 2022. Proponuje się zwiększenie wydatków o 

kwotę 1 mln zł na zadaniu pn. „Utworzenie Interaktywnego Centrum Fajansu” 

w związku ze zwiększeniem zakresu robót ogólnobudowlanych, sanitarnych, 

elektrycznych. Dodatkowo decyzją Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków 

rozszerzony został zakres prac i robót konserwatorskich nieprzewidzianych 

wcześniejszymi decyzjami. Zwiększenie planuje się pokryć z przesunięcia środków 

stanowiących oszczędności na zadaniach pn.: „Przebudowa wylotu kolektora 

deszczowego D4 do rzeki Wisły w okolicy ulicy Barskiej” w wys. 500 tys. zł. i 

„Przebudowa Urzędu Miasta Włocławek” w wys. 500 tys. zł. Wartość zadania po 

zmianie wynosi 19.905.000 zł. Lata realizacji 2021 2022, w tym limit wydatków na rok 

2022 14.203.000 zł. Proponuje się zwiększenie planu wydatków o kwotę 20 tys. zł na 

zadaniu „Tumska / 3 Maja - budowa budynków mieszkalnych” celem zabezpieczenia 

środków na opracowanie dokumentacji projektowej, które proponuje się przenieść z 

zadania „Przebudowa budynku przy ul. 3 Maja 6”. Rok realizacji 2022, wartość 

zadania po zmianie wynosi 320.000 zł. Proponuje się zwiększenie planu wydatków o 

kwotę 1.500.000 zł na pokrycie kosztów obsługi długu w związku kilkukrotnymi 

podwyżkami w bieżącym roku przez banki stóp referencyjnych. Na koniec maja 2022 

r., wskutek kilkukrotnych podwyżek, ponieśliśmy wydatek na obsługę długu w wys. 

4.531.000 zł, co stanowi 50 % zaplanowanych wydatków. Z uwagi na podniesienie w 

dniu 08.06 br. stóp procentowych o kolejne 0,75 % szacowane jest poniesienie 

wydatków na poziomie wyższym niż stanowi plan określony na ten rok. Powyższe 

zwiększenie proponujemy pokryć przychodami rozliczonymi z ubiegłego roku. 

Proponuje się dokonanie zwiększenia wydatków o kwotę 50.000 zł z przeznaczeniem 
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na dotację podmiotową dla Centrum Kultury Browar B na dofinansowanie miejskich 

wydarzeń kulturalno rozrywkowych tj. imprez w ramach Dni Włocławka, które 

realizuje Centrum Kultury Browar B. Znaczne podniesienie kosztów realizacji 

wydarzeń plenerowych spowodowało, że Centrum nie jest w stanie wygospodarować 

w ramach posiadanego budżetu środków na realizację ww. przedsięwzięć. 

Zwiększenie proponuje się pokryć w ramach przeniesienia między działami 

zmniejszając plan wydatków w Administracji publicznej w rozdz. Promocji jednostek 

samorządu terytorialnego. W ramach wprowadzonych zmian urealnienia wymagały 

także plany wydzielonych rachunków dochodów oświatowych celem dostosowania 

planów szkół do osiągniętych dochodów oraz celem urealnienia planu wydatków. W 

ramach Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2038 wielkości urealniono do 

poziomu dochodów i wydatków budżetowych, ujętych w obecnym projekcie uchwały 

zmieniającej Budżet oraz zaktualizowano wykaz przedsięwzięć wieloletnich, o 

których mowa w zmianach do budżetu.  

Następnie przedstawione zostały opinie komisji rozpatrującej ww. zagadnienia. 

Opinie Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Włocławek na 

2022 rok rozpatrzyła oraz pozytywnie zaopiniowała Komisja Budżetu, Rozwoju i 

Promocji Miasta. Opinię w tej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący Komisji radny 

Krzysztof Grządziel. 

Także uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2022 2038 rozpatrzyła oraz pozytywnie zaopiniowała Komisja 

Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta. Opinię w tej sprawie przedstawił 

Wiceprzewodniczący Komisji radny Krzysztof Grządziel. 

Po przedstawieniu opinii Komisji Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniami. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta poddał 

pod głosowanie ww. projekty uchwał. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Włocławek na 

2022 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jacek Buława, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Agnieszka Jura Walczak, 

Piotr Kowal, Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta 

Rutkowska, Ewa Szczepańska, Daniel Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Czesław 

Zarzeczny, Janusz Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, Krzysztof Kowalski, 

Stanisław Krzemieniewski, Zbigniew Lewandowski 

BRAK GŁOSU (1) 

Piotr Czarnecki 

NIEOBECNI (3) 

Józef Mazierski, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2022 2038.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jacek Buława, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Agnieszka Jura Walczak, 

Piotr Kowal, Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta 

Rutkowska, Ewa Szczepańska, Daniel Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Czesław 

Zarzeczny, Janusz Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 
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Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, Krzysztof Kowalski, 

Stanisław Krzemieniewski, Zbigniew Lewandowski 

BRAK GŁOSU (1) 

Piotr Czarnecki 

NIEOBECNI (3) 

Józef Mazierski, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 

Ad. 10 

Uchwała w sprawie przyjęcia Strategii rozwoju miasta Włocławek 2030+. 

 
Wprowadzenia do zagadnienia dokonał Prezydent Miasta dr Marek Wojtkowski 

komunikując, że przekazuję Strategię rozwoju miasta Włocławek 2030+ dokument, 

który jest wynikiem wielu miesięcy intensywnych działań samorządu Włocławka oraz 

osób zaangażowanych w proces rozwoju. Wszystkim leży na sercu dobra przyszłość 

Włocławka: budują ją mieszkańcy, działający tu lokalni przedsiębiorcy, społecznicy, 

młodzież i seniorzy. Wszyscy troszczą się o swoje miasto, sygnalizują konkretne 

potrzeby i kierunki zmian. Prezydent Miasta złożył serdeczne podziękowania 

wszystkim osobom, które włączyły się w proces tworzenia Strategii rozwoju miasta 

Włocławek 2030+. Pozwoliło to wspólnie wypracować wizję oraz cele rozwoju 

Włocławka na kolejne lata. Hasło przewodnie tej Strategii brzmi: Włocławek „Miasto 

dobrego klimatu”. Samorząd pragnie tworzyć jeszcze lepszy niż dotychczas, klimat 

dla innowacji: gospodarczych, środowiskowych, społecznych. Budujemy miasto 

konkurujące szybko rozwijającą się aktywnością gospodarczą opartą na 

nowoczesnych technologiach. Głównym impulsem wzrostu produktywności w 

mieście będą innowacje oparte na solidnym fundamencie, tworzonym na bazie 

wiedzy, edukacji oraz wykwalifikowanym kapitale ludzkim, stanowiącym obok 

kapitału finansowego filar każdego przedsiębiorstwa. Będą kontynuowane 

podejmowane od lat działania uodparniające Włocławek na zmiany klimatyczne. 

Włocławek będzie miastem czystym i zeroemisyjnym, ze zmodernizowanym 

transportem, ekologicznymi źródłami ciepła oraz odpowiedzialnym gospodarowaniem 

zasobami Ziemi w trosce o dobro przyszłych pokoleń. Prezydent Miasta 

zakomunikował, że Strategia została stworzona wspólnie i wspólnie będzie 

realizowana; partnerzy społeczno-gospodarczy będą włączani w proces budowania 

programów operacyjnych, czyli programów wykonawczych, które będą już zawierać 

konkretne projekty do wdrożenia. Redagowanie tak obszernych planów daje też 

okazję do udoskonalania pracy samorządu, by mógł jak najpełniej realizować swą 
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misję, dlatego dziękuję wszystkim za zaangażowanie, w tym także za konstruktywną 

krytykę, wskazywanie niedociągnięć i spraw do załatwienia. Idea partycypacji 

społecznej nie wyklucza żadnej ze stron, nie neguje żadnego pomysłu ani 

światopoglądu właśnie ta otwartość pozwala na realizowanie śmiałych planów, w 

duchu nowoczesności i wspólnoty. Bardzo ważna jest wzajemna komunikacja i 

edukacja. To, że chcemy i potrafimy uczyć się od siebie nawzajem, ubogaca nas, 

jako przedstawicieli społeczności, a świadomość różnorodnych potrzeb pozwala na 

budowanie zasobu wiedzy i doświadczeń, które zaprocentują w przyszłości. 

Mieszkańcy mają żyć wygodnie i bezpiecznie. Dlatego chcemy zapewnić im 

oczekiwany poziom, jakości życia, zarówno w aspekcie warunków mieszkaniowych, 

pracy, jak i sposobów spędzania czasu wolnego. Naszym celem jest, aby każdy 

mieszkaniec Włocławka czuł się w nim dobrze i mógł tutaj rozwijać swój potencjał, a 

stosowane rozwiązania umożliwiały mu lepsze funkcjonowanie w przestrzeni 

miejskiej. 

Ponadto w przedmiotowej sprawie głos zabrali również: Zastępca Prezydenta Miasta 

Pan Krzysztof Kukucki oraz Pani Daria Figurska Dyrektor Wydziału Rozwoju Miasta.  

Następnie przedstawione zostały opinie komisji rozpatrującej ww. zagadnienie. 

Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę w sprawie przyjęcia Strategii rozwoju miasta Włocławek 2030+ rozpatrzyła 

oraz pozytywnie zaopiniowała Komisja Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta. Opinię w 

tej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący Komisji radny Krzysztof Grządziel. 

Po przedstawieniu opinii Komisji Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

W dyskusji wzięli udział: 

• radny Pan Janusz Dębczyński 

• radny Pan Zbigniew Lewandowski 

• radny Pan Krzysztof Kowalski 

• radny Pan Czesław Zarzeczny 

• Zastępca Prezydenta Miasta Pan Krzysztof Kukucki 

• radna Pani Elżbieta Rutkowska 

Wobec wyczerpania zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta 

poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie przyjęcia Strategii rozwoju miasta Włocławek 2030+. 

Wyniki głosowania 



 

31 

 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jacek Buława, Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, 

Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Agnieszka JuraWalczak, Piotr Kowal, 

Krzysztof Kowalski, Stanisław Krzemieniewski, Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, 

Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Daniel Tobjasz, 

Stanisław Wawrzonkoski, Czesław Zarzeczny, Janusz Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

BRAK GŁOSU (2) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski 

NIEOBECNI (3) 

Józef Mazierski, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 

Ad. 11 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia i przyjęcia "Planu gospodarki 
niskoemisyjnej dla Gminy Miasto Włocławek". 

Wprowadzenia do przedmiotowego zagadnienia jak w uzasadnieniu do projektu 

uchwały dokonał Pan Paweł Żyżelewicz Dyrektor Wydziału Dróg, Transportu 

Zbiorowego i Energii. 

Następnie przedstawiona została opinia komisji rozpatrującej ww. zagadnienia. 

Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia i przyjęcia "Planu gospodarki 

niskoemisyjnej dla Gminy Miasto Włocławek" rozpatrzyła oraz pozytywnie 

zaopiniowała Komisja Gospodarki Miejskiej i Ochrony Środowiska. Opinię w tej 

sprawie przedstawił Przewodniczący Komisji radny Stanisław Wawrzonkoski. 

Po przedstawieniu opinii Komisji, Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

W dyskusji wzięli udział: 
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• radny Pan Czesław Zarzeczny 

• Zastępca Prezydenta Miasta Pan Krzysztof Kukucki 

Wobec wyczerpania zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta 

poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia i przyjęcia "Planu gospodarki 

niskoemisyjnej dla Gminy Miasto Włocławek"..  

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jacek Buława, Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, 

Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Agnieszka JuraWalczak, Piotr Kowal, 

Krzysztof Kowalski, Stanisław Krzemieniewski, Zbigniew Lewandowski, Krystian 

Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa 

Szczepańska, Daniel Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Czesław Zarzeczny, Janusz 

Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

BRAK GŁOSU (1) 

Piotr Czarnecki 

NIEOBECNI (3) 

Józef Mazierski, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 

Ad. 12 

Uchwała w sprawie pomników przyrody. 

Wprowadzenia do przedmiotowego zagadnienia jak w uzasadnieniu do projektu 

uchwały dokonała Pani Monika Szudzikowska Dyrektor Wydziału Środowiska. 

Następnie przedstawiona została opinia komisji rozpatrującej ww. zagadnienia. 
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Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę w sprawie pomników przyrody rozpatrzyła oraz pozytywnie zaopiniowała 

Komisja Gospodarki Miejskiej i Ochrony Środowiska. Opinię w tej sprawie 

przedstawił Przewodniczący Komisji radny Stanisław Wawrzonkoski. 

Po przedstawieniu opinii Komisji, Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta poddał 

pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie pomników przyrody..  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jacek Buława, Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, 

Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Piotr Kowal, Krzysztof Kowalski, 

Stanisław Krzemieniewski, Zbigniew Lewandowski, Krystian Łuczak, Wanda 

Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Daniel 

Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Czesław Zarzeczny, Janusz Ziółkowski, Piotr 

Zwoliński 

BRAK GŁOSU (2) 

Piotr Czarnecki, Agnieszka Jura Walczak 

NIEOBECNI (3) 

Józef Mazierski, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 
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Ad. 13 

Uchwała w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście Włocławek 
na rok szkolny 2022/2023. 

Wprowadzenia do przedmiotowego zagadnienia jak w uzasadnieniu do projektu 

uchwały dokonała Pani Agnieszka Białopiotrowicz Dyrektor Wydziału Edukacji. 

Następnie przedstawiona została opinia komisji rozpatrującej ww. zagadnienia. 

Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście Włocławek 

na rok szkolny 2022/2023 rozpatrzyła oraz pozytywnie zaopiniowała Komisja 

Edukacji. Opinię w tej sprawie przedstawiła Przewodnicząca Komisji radna Wanda 

Muszalik. 

Po przedstawieniu opinii Komisji, Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta poddał 

pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście Włocławek 

na rok szkolny 2022/2023. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jacek Buława, Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, 

Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Agnieszka JuraWalczak, Piotr Kowal, 

Krzysztof Kowalski, Stanisław Krzemieniewski, Zbigniew Lewandowski, Krystian 

Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa 

Szczepańska, Daniel Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Czesław Zarzeczny, Janusz 

Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

BRAK GŁOSU (1) 

Piotr Czarnecki 
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NIEOBECNI (3) 

Józef Mazierski, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 

Ad. 14 

Uchwała w sprawie przyjęcia Sprawozdania z realizacji "Strategii Rozwiązywania 
Problemów Społecznych dla Miasta Włocławek na lata 2021 2025 " za 2021 rok. 
 

Sprawozdanie z realizacji "Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla 

Miasta Włocławek” za 2021 rok przedstawił Pan Piotr Grudziński Dyrektor Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Rodzinie we Włocławku. 

Następnie przedstawiona została opinia komisji rozpatrującej ww. zagadnienia. 

Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę w sprawie przyjęcia Sprawozdania z realizacji "Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych dla Miasta Włocławek na lata 2021 2025 " za 2021 rok 

rozpatrzyła oraz pozytywnie zaopiniowała Komisja Zdrowia, Rodziny i Opieki 

Społecznej. Opinię w tej sprawie przedstawiła Przewodnicząca Komisji radna Ewa 

Szczepańska. 

Po przedstawieniu opinii Komisji, Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta poddał 

pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie przyjęcia Sprawozdania z realizacji "Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych dla Miasta Włocławek na lata 2021 2025 " za 2021 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 
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Jacek Buława, Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, 

Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Agnieszka JuraWalczak, Piotr Kowal, 

Krzysztof Kowalski, Stanisław Krzemieniewski, Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, 

Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Daniel Tobjasz, 

Stanisław Wawrzonkoski, Czesław Zarzeczny, Janusz Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

BRAK GŁOSU (2) 

Piotr Czarnecki, Zbigniew Lewandowski 

NIEOBECNI (3) 

Józef Mazierski, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 

Ad. 15 

Uchwała w sprawie przyjęcia Programu oddziaływań psychologiczno-
terapeutycznych dla osób stosujących przemoc w rodzinie dla miasta Włocławek na 
lata 2022 2023. 

Założenia Programu oddziaływań psychologiczno-terapeutycznych dla osób 

stosujących przemoc w rodzinie dla miasta Włocławek na lata 2022 2023 

zaprezentowała Pani Elżbieta Dynarska Dyrektor Wydziału Polityki Społecznej i 

Zdrowia Publicznego. 

Następnie przedstawiona została opinia komisji rozpatrującej ww. zagadnienia. 

Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę w sprawie przyjęcia Programu oddziaływań psychologicznoterapeutycznych 

dla osób stosujących przemoc w rodzinie dla miasta Włocławek na lata 2022 2023 

rozpatrzyła oraz pozytywnie zaopiniowała Komisja Zdrowia, Rodziny i Opieki 

Społecznej. Opinię w tej sprawie przedstawiła Przewodnicząca Komisji radna Ewa 

Szczepańska. 

Po przedstawieniu opinii Komisji, Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta poddał 

pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
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Uchwały w sprawie przyjęcia Programu oddziaływań psychologicznoterapeutycznych 

dla osób stosujących przemoc w rodzinie dla miasta Włocławek na lata 2022-2023. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jacek Buława, Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, 

Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Agnieszka JuraWalczak, Piotr Kowal, 

Krzysztof Kowalski, Stanisław Krzemieniewski, Zbigniew Lewandowski, Krystian 

Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa 

Szczepańska, Daniel Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Czesław Zarzeczny, Janusz 

Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

BRAK GŁOSU (1) 

Piotr Czarnecki 

NIEOBECNI (3) 

Józef Mazierski, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 

Ad. 16 

Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt osoby przyjętej celem 
wytrzeźwienia w Centrum Wsparcia dla Osób w Kryzysie we Włocławku. 

 Wprowadzenia do przedmiotowego zagadnienia jak w uzasadnieniu do projektu 

uchwały dokonała Pani Elżbieta Dynarska Dyrektor Wydziału Polityki Społecznej i 

Zdrowia Publicznego. 

Następnie przedstawiona została opinia komisji rozpatrującej ww. zagadnienia. 

Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt osoby przyjętej celem 

wytrzeźwienia w Centrum Wsparcia dla Osób w Kryzysie we Włocławku rozpatrzyła 



 

38 

 

oraz pozytywnie zaopiniowała Komisja Zdrowia, Rodziny i Opieki Społecznej. Opinię 

w tej sprawie przedstawiła Przewodnicząca Komisji radna Ewa Szczepańska. 

Po przedstawieniu opinii Komisji, Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta poddał 

pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt osoby przyjętej celem 

wytrzeźwienia w Centrum Wsparcia dla Osób w Kryzysie we Włocławku.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jacek Buława, Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, 

Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Agnieszka JuraWalczak, Piotr Kowal, 

Krzysztof Kowalski, Stanisław Krzemieniewski, Zbigniew Lewandowski, Krystian 

Łuczak, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Daniel Tobjasz, 

Stanisław Wawrzonkoski, Czesław Zarzeczny, Janusz Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

BRAK GŁOSU (2) 

Piotr Czarnecki, Wanda Muszalik 

NIEOBECNI (3) 

Józef Mazierski, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 
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Ad. 17 

Uchwała w sprawie przyjęcia sprawozdania i dokonania rocznej oceny działalności 
Warsztatu Terapii Zajęciowej we Włocławku przy ul. Wiejskiej 14 prowadzonego 
przez Towarzystwo Przyjaciół Dzieci za rok 2021. 

 

Ad. 18 

Uchwała w sprawie przyjęcia sprawozdania i dokonania rocznej oceny działalności 
Warsztatu Terapii Zajęciowej we Włocławku przy ul. Łaziennej 6 prowadzonego 
przez Polski Związek Niewidomych za rok 2021. 
 

Sprawozdania z działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej we Włocławku przy ul. 

Wiejskiej 14 prowadzonego przez Towarzystwo Przyjaciół Dzieci za rok 2021 oraz z 

działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej we Włocławku przy ul. Łaziennej 6 

prowadzonego przez Polski Związek Niewidomych za rok 2021 przedstawił Pan Piotr 

Grudziński Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie we Włocławku. 

Opinie Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę w sprawie przyjęcia sprawozdania i dokonania rocznej oceny działalności 

Warsztatu Terapii Zajęciowej we Włocławku przy ul. Wiejskiej 14 prowadzonego 

przez Towarzystwo Przyjaciół Dzieci za rok 2021 rozpatrzyła oraz pozytywnie 

zaopiniowała Komisja Zdrowia, Rodziny i Opieki Społecznej. Opinię w tej sprawie 

przedstawiła Przewodnicząca Komisji radna Ewa Szczepańska. 

 

Podobnie Uchwałę w sprawie przyjęcia sprawozdania i dokonania rocznej oceny 

działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej we Włocławku przy ul. Łaziennej 6 

prowadzonego przez Polski Związek Niewidomych za rok 2021 rozpatrzyła oraz 

pozytywnie zaopiniowała Komisja Zdrowia, Rodziny i Opieki Społecznej. Opinię w tej 

sprawie przedstawiła Przewodnicząca Komisji radna Ewa Szczepańska. 

Po przedstawieniu opinii Komisji, Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Zastępca Prezydenta Miasta Pani Domicela Kopaczewska 

Wobec wyczerpania zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta 

poddał pod głosowanie ww. projekty uchwał. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania i dokonania rocznej oceny działalności 

Warsztatu Terapii Zajęciowej we Włocławku przy ul. Wiejskiej 14 prowadzonego 

przez Towarzystwo Przyjaciół Dzieci za rok 2021.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jacek Buława, Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, 

Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Agnieszka JuraWalczak, Piotr Kowal, 

Krzysztof Kowalski, Stanisław Krzemieniewski, Zbigniew Lewandowski, Krystian 

Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa 

Szczepańska, Daniel Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Czesław Zarzeczny, Janusz 

Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

BRAK GŁOSU (1) 

Piotr Czarnecki 

NIEOBECNI (3) 

Józef Mazierski, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania i dokonania rocznej oceny działalności 

Warsztatu Terapii Zajęciowej we Włocławku przy ul. Łaziennej 6 prowadzonego 

przez Polski Związek Niewidomych za rok 2021.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jacek Buława, Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, 

Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Agnieszka JuraWalczak, Piotr Kowal, 

Krzysztof Kowalski, Stanisław Krzemieniewski, Zbigniew Lewandowski, Krystian 
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Łuczak, Wanda Muszalik, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Daniel Tobjasz, 

Stanisław Wawrzonkoski, Czesław Zarzeczny, Janusz Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

BRAK GŁOSU (2) 

Piotr Czarnecki, Arkadiusz Piasecki 

NIEOBECNI (3) 

Józef Mazierski, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 

Ad. 19 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie delegowania radnych do Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach powiatu i Powiatu 
Włocławskiego. 

Wprowadzenia do przedmiotowego zagadnienia jak w uzasadnieniu do projektu 

uchwały dokonał Pan Bogdan Mielniczek Dyrektor Wydziału Zarządzania 

Kryzysowego i Bezpieczeństwa. 

Następnie przedstawiona została opinia komisji rozpatrującej ww. zagadnienia. 

Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie delegowania radnych do Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach powiatu i Powiatu 

Włocławskiego rozpatrzyła oraz pozytywnie zaopiniowała Komisja Porządku 

Prawnego i Publicznego. Opinię w tej sprawie przedstawiła Wiceprzewodnicząca 

Komisji radna Mariola Gawłowska. 

Po przedstawieniu opinii Komisji, Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta poddał 

pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie delegowania radnych do Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach powiatu i Powiatu 

Włocławskiego..  
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Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jacek Buława, Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Andrzej Gołębieski, 

Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Agnieszka JuraWalczak, Piotr Kowal, 

Krzysztof Kowalski, Stanisław Krzemieniewski, Zbigniew Lewandowski, Krystian 

Łuczak, Wanda Muszalik, Elżbieta Rutkowska, Daniel Tobjasz, Stanisław 

Wawrzonkoski, Janusz Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

BRAK GŁOSU (4) 

Piotr Czarnecki, Arkadiusz Piasecki, Ewa Szczepańska, Czesław Zarzeczny 

NIEOBECNI (3) 

Józef Mazierski, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 

Ad. 20 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skarg Pana M.G. na działalność Dyrektora 
Przedszkola Publicznego nr 35 we Włocławku. 
 

Stanowisko w sprawie rozpatrzenia skarg złożonych przez Pana M.G. na działalność 

Dyrektora Przedszkola Publicznego nr 35 we Włocławku, które zostało wypracowane 

i zarekomendowane Radzie Miasta przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji 

przedstawił Przewodniczący Komisji radny Piotr Zwoliński. 

Po przedstawieniu stanowiska Komisji Przewodniczący Rady Miasta poinformował, 

że otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta poddał 

pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg Pana M.G. na działalność Dyrektora 

Przedszkola Publicznego nr 35 we Włocławku..  
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Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Jacek Buława, Mariola Gawłowska, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, 

Agnieszka Jura Walczak, Piotr Kowal, Krzysztof Kowalski, Stanisław Krzemieniewski, 

Zbigniew Lewandowski, Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz Piasecki, 

Daniel Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Janusz Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

PRZECIW (1) 

Janusz Dębczyński 

BRAK GŁOSU (5) 

Piotr Czarnecki, Andrzej Gołębieski, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, 

Czesław Zarzeczny 

NIEOBECNI (3) 

Józef Mazierski, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 

Ad. 21 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Dyrektora 
Przedszkola Publicznego Nr 35 we Włocławku. 

 
Stanowisko w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Dyrektora 

Przedszkola Publicznego Nr 35 we Włocławku, które zostało wypracowane i 

zarekomendowane Radzie Miasta przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji 

przedstawił Przewodniczący Komisji radny Piotr Zwoliński. 

Po przedstawieniu stanowiska Komisji Przewodniczący Rady Miasta poinformował, 

że otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta poddał 

pod głosowanie ww. projekt uchwały. 
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Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Dyrektora 

Przedszkola Publicznego Nr 35 we Włocławku..  

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jacek Buława, Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Krzysztof Grządziel, Joanna 

HofmanKupisz, Agnieszka JuraWalczak, Piotr Kowal, Krzysztof Kowalski, Zbigniew 

Lewandowski, Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Ewa 

Szczepańska, Daniel Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Janusz Ziółkowski, Piotr 

Zwoliński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Stanisław Krzemieniewski 

BRAK GŁOSU (4) 

Piotr Czarnecki, Andrzej Gołębieski, Elżbieta Rutkowska, Czesław Zarzeczny 

NIEOBECNI (3) 

Józef Mazierski, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 

Ad. 22 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi Pani J.W H. na działalność Prezesa Spółki 
"Baza" Sp. z o.o. we Włocławku. 
 

Stanowisko w sprawie rozpatrzenia skargi Pani J.W H. na działalność Prezesa Spółki 

"Baza" Sp. z o.o. we Włocławku wypracowane i zarekomendowane Radzie Miasta 

przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił Przewodniczący Komisji radny 

Piotr Zwoliński. 
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Po przedstawieniu stanowiska Komisji Przewodniczący Rady Miasta poinformował, 

że otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta poddał 

pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi Pani J.WH. na działalność Prezesa Spółki 

"Baza" Sp. z o.o. we Włocławku..  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jacek Buława, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Agnieszka Jura Walczak, 

Piotr Kowal, Krzysztof Kowalski, Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz 

Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Stanisław Wawrzonkoski, Janusz 

Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

PRZECIW (1) 

Janusz Dębczyński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Mariola Gawłowska, Stanisław Krzemieniewski, Zbigniew Lewandowski 

BRAK GŁOSU (4) 

Piotr Czarnecki, Andrzej Gołębieski, Daniel Tobjasz, Czesław Zarzeczny 

NIEOBECNI (3) 

Józef Mazierski, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 
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Ad. 23 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi Pana M.R. na działalność Prezydenta Miasta 
Włocławek. 
 

Stanowisko w sprawie rozpatrzenia skargi Pana M.R. na działalność Prezydenta 

Miasta Włocławek wypracowane i zarekomendowane Radzie Miasta przez Komisję 

Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił Przewodniczący Komisji radny Piotr Zwoliński. 

Po przedstawieniu stanowiska Komisji Przewodniczący Rady Miasta poinformował, 

że otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta poddał 

pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi Pana M.R. na działalność Prezydenta Miasta 

Włocławek.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jacek Buława, Krzysztof Grządziel, Joanna HofmanKupisz, Agnieszka Jura Walczak, 

Piotr Kowal, Krzysztof Kowalski, Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz 

Piasecki, Elżbieta Rutkowska, Ewa Szczepańska, Stanisław Wawrzonkoski, Janusz 

Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Stanisław Krzemieniewski, Zbigniew 

Lewandowski 

BRAK GŁOSU (4) 

Piotr Czarnecki, Andrzej Gołębieski, Daniel Tobjasz, Czesław Zarzeczny 

NIEOBECNI (3) 

Józef Mazierski, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska 
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Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 

Po zakończeniu procedowania nad ww. punktem porządku obrad Przewodniczący 

Rady Miasta złożył wniosek w sprawie rozszerzenia porządku obrad XLIX sesji Rady 

Miasta o Uchwałę w sprawie odmowy wyrażenia zgody na rozwiązanie umowy o 

pracę z radnym Rady Miasta Włocławek. Poinformował ponadto, że przedmiotowy 

projekt uchwały uzyskał opinię komisji stałej, zatem spełniony został wymóg § 55 

Statutu Miasta. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

rozszerzenia porządku obrad o uchwałę w sprawie odmowy wyrażenia zgody na 

rozwiązanie umowy o pracę z radnym Rady Miasta Włocławek.  

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 3 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek uzyskał akceptację, a zatem 

porządek obrad XLIX sesji Rady Miasta rozszerzony został o ww. uchwałę, o czym 

poinformował Przewodniczący Rady Miasta kontynuując obrady sesyjne. 

Ad. 24 

Uchwała w sprawie odmowy wyrażenia zgody na rozwiązanie umowy o pracę z 
radnym Rady Miasta Włocławek. 
 

Stanowisko w sprawie odmowy wyrażenia zgody na rozwiązanie umowy o pracę z 

radnym Rady Miasta Włocławek, które zostało wypracowane przez Komisję 

Porządku Prawnego i Publicznego zaprezentowała Wiceprzewodnicząca Komisji 

radna Mariola Gawłowska. 

Po przedstawieniu stanowiska Komisji, Przewodniczący Rady Miasta poinformował, 

że otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta poddał 

pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały w sprawie odmowy wyrażenia zgody na rozwiązanie umowy o pracę z 

Radnym Rady Miasta Włocławek. 

Wyniki głosowania 
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ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jacek Buława, Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Krzysztof Grządziel, Joanna 

HofmanKupisz, Agnieszka Jura Walczak, Piotr Kowal, Krzysztof Kowalski, Stanisław 

Krzemieniewski, Zbigniew Lewandowski, Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, Elżbieta 

Rutkowska, Ewa Szczepańska, Daniel Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Janusz 

Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

BRAK GŁOSU (4) 

Piotr Czarnecki, Andrzej Gołębieski, Arkadiusz Piasecki, Czesław Zarzeczny 

NIEOBECNI (3) 

Józef Mazierski, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 

Ad. 25 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady 
Miasta Włocławek. 
 

Przewodniczący Rady Miasta radny Piotr Kowal poinformował, że zgodnie z art. 21 

ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym do kompetencji Rady Miasta należy 

powoływanie komisji stałych oraz ustalanie ich składów osobowych. Przedmiotowy 

projekt uchwały reguluje zmianę w składzie komisji Zdrowia, Rodziny i Opieki 

Społecznej z uwagi na zgłoszenie do pracy dokonane przez Radną Elżbietę 

Rutkowską. Mając powyższe na uwadze zasadnym jest podjęcie uchwały w 

proponowanym brzmieniu. 

Następnie przedstawiona została opinia komisji rozpatrującej ww. zagadnienia. 

Opinia Komisji stałej Rady Miasta 

Uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady 

Miasta Włocławek rozpatrzyła oraz pozytywnie zaopiniowała Komisja Porządku 

Prawnego i Publicznego. Opinię w tej sprawie przedstawiła Wiceprzewodnicząca 

Komisji radna Mariola Gawłowska 



 

49 

 

Po przedstawieniu opinii Komisji, Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że 

otwiera dyskusję nad ww. zagadnieniem. 

Wobec braku zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta poddał 

pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady 

Miasta Włocławek. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jacek Buława, Janusz Dębczyński, Mariola Gawłowska, Krzysztof Grządziel, Joanna 

HofmanKupisz, Agnieszka JuraWalczak, Piotr Kowal, Krzysztof Kowalski, Stanisław 

Krzemieniewski, Krystian Łuczak, Wanda Muszalik, Arkadiusz Piasecki, Elżbieta 

Rutkowska, Ewa Szczepańska, Daniel Tobjasz, Stanisław Wawrzonkoski, Janusz 

Ziółkowski, Piotr Zwoliński 

BRAK GŁOSU (4) 

Piotr Czarnecki, Andrzej Gołębieski, Zbigniew Lewandowski, Czesław Zarzeczny 

NIEOBECNI (3) 

Józef Mazierski, Małgorzata Szymańska, Katarzyna Zarębska 

Po zakończeniu procedury głosowania Przewodniczący Rady Miasta poinformował o 

wynikach głosowania, stwierdzając ponadto, że w rezultacie przeprowadzonego 

głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta w zaproponowanym 

brzmieniu. 

Ad. 26 

Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 
 

Interpelacje do Prezydenta Miasta podczas obrad XLIX sesji Rady Miasta skierowali: 

 

• radny Pan Janusz Dębczyński, 

• radny Pan Stanisław Krzemieniewski, 



 

50 

 

• radny Pan Arkadiusz Piasecki, 

• radna Pani Elżbieta Rutkowska, 

• radny Pan Daniel Tobjasz, 

• radny Pan Piotr Zwoliński. 

 

Ad. 27 

 Informacje i komunikaty. 

W tym punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta, życząc udanego 

wypoczynku, oraz urlopów, wyjaśnił, że ze względu na rozpoczynający się okres 

wakacyjny kolejne obrady sesyjne planowane są w miesiącu sierpniu.  

 

Ad. 28 

Zamknięcie obrad. 
Wobec zrealizowania porządku posiedzenia, Przewodniczący Rady Miasta radny 

Piotr Kowal zakończył obrady XLIX sesji Rady Miasta Włocławek, które odbyły się w 

dniu 21 czerwca 2022 roku. 

 Przewodniczący Rady Miasta  radny Piotr Kowal 

 

 

 

 


